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Napoczàtku akcji nie by-
∏o rzeczywistego za-
gro˝enia powodzià

na terenie Gminy. Tym niemniej
powo∏any przez wójta Waldema-
ra Kownackiego Zespó∏ Zarzàdza-
nia Kryzysowego odby∏ nadzwy-
czajne posiedzenie i uruchomi∏
niezb´dne si∏y i Êrodki do prze-
ciwdzia∏ania zagro˝eniu powo-
dziowemu oraz do zwalczania
ewentualnych skutków powodzi.
W tym zosta∏y powo∏ane patrole
Ochotniczych Stra˝y Po˝arnych,
Policji i wojska w rejonach naj-
bardziej zagro˝onych na terenie
Gminy.

Jeszcze w czwartek stra˝acy in-
formowali o zagro˝eniu ludzi, któ-
rzy przebywali na terenie tzw.
mi´dzywala (obszar mi´dzy wa-

∏em a rzekà). Nast´pnie Zespó∏
podjà∏ decyzj´ o cogodzinnym
kontrolowaniu szczelnoÊci wa∏ów
przeciwpowodziowych od zapory
w D´bem do granicy z Nowym
Dworem Mazowieckim. Ju˝ na po-
czàtku prac Zespó∏ Zarzàdzania
Kryzysowego ustali∏, ˝e najwi´k-
szy problem b´dzie z wa∏em
w miejscowoÊci Góra, gdzie trwa-
jà zaawansowane prace nad jego
modernizacjà.

W sobot´, po po∏udniu Sztab
wyda∏ decyzj´ o umocnieniu tego
miejsca. Do Góry przyby∏o po-
nad 50 stra˝aków z terenu Gminy
Wieliszew oraz kilkunastu cywil-
nych wolontariuszy z okolicznych
wsi. Zespó∏ Zarzàdzania Kryzyso-
wego sprowadzi∏ ci´˝ki sprz´t, pia-
sek, t∏uczeƒ i worki. Wieczorem
przyby∏o ponad 20 ̋ o∏nierzy 1. Dy-
wizji Zmechanizowanej im.Tade-
usza KoÊciuszki w Legionowie.

W niedziel´, w tym samym
miejscu stra˝acy z terenu gmin Se-
rock i Niepor´t wraz z ˝o∏nierza-
mi kontynuowali dzia∏ania.Wszy-
scy z zaanga˝owaniem i poÊwi´ce-
niem zabezpieczali wa∏ uk∏adajàc
worki z piaskiem oraz geow∏ókni-
n´ (specjalny materia∏, który po-
prawia m.in. statecznoÊç wa∏ów).
Oko∏o godz. 15 kolejna nowa zmia-
na s∏u˝b zastàpi∏a swoich kolegów
na stanowiskach. Znów ofiarno-
Êcià wykazali si´ stra˝acy z naszej
Gminy oraz OSP Legionowo.
Wspierali ich ratownicy Wodnego
Ochotniczego Pogotowia Ratunko-
wego w Legionowie, harcerze
z Hufca Legionowo im. Szarych
Szeregów „Rój-Tom” oraz miesz-
kaƒcy okolicznych miejscowoÊci
z ks. Janem Go∏embiewskim, pro-

boszczem parafii w Janówku
na czele.Wolontariusze umacnia-
jàcy wa∏ pracowali na zmiany.
W nocy nad Gminà Wieliszew
przesz∏a burzowa nawa∏nica.Wal-
ka o utrzymanie wa∏u zamieni∏a
si´ w dramatyczne zmaganie
z brutalnymi si∏ami natury i upior-
nym zm´czeniem. Dzi´ki nadludz-
kim wysi∏kom s∏u˝b, wolontariu-
szy oraz ca∏odobowej pracy wójta
Waldemara Kownackiego i jego
zast´pcy Andrzeja Szczodrowskie-
go, którzy koordynowali dzia∏ania
nie stroniàc równie˝ od pracy fi-
zycznej przy workach z piaskiem,
uda∏o si´ zapobiec przerwaniu wa-
∏ów przeciwpowodziowych.

W poniedzia∏ek, na wcià˝ zagro-
˝onym wale pracowa∏o po-
nad 50 ˝o∏nierzy „koÊciuszkow-
ców”, ponad 30 stra˝aków z OSP,
ponad 20 ochotników cywilnych
z okolicznych miejscowoÊci, w tym
radny Grzegorz Bieƒkowski,
wspartych kilkunastoma ratowni-
kami WOPR Legionowo. Niestety
sytuacja nadal grozi∏a przerwa-
niem wa∏ów. W zwiàzku z tym
Urzàd Gminy og∏osi∏ decyzj´
o przygotowaniu do ewentualnej
ewakuacji mieszkaƒców 7 miej-
scowoÊci. Poprzez so∏tysów urz´d-
nicy poinformowali osoby przeby-
wajàce na zagro˝onym terenie.
Dzia∏a∏ równie˝ ca∏odobowy dy˝ur
Zespo∏u Zarzàdzania Kryzysowe-
go, który we wspó∏pracy z koordy-
natorem powiatowym mia∏ re-
agowaç na rozwój wydarzeƒ.
Na szcz´Êcie kryzys nie nastàpi∏.
Dzi´ki poÊwi´ceniu wszystkich
s∏u˝b i wolontariuszy, w najtrud-
niejszym okresie uda∏o si´ utrzy-
maç szczelnoÊç wa∏ów. nn

Wielka Woda zatrzymana
Alarm powodziowy
obejmujàcy teren
Gminy Wieliszew
został przez wójta
Waldemara
Kownackiego
ogłoszony ju˝
w czwartek,
20 maja. Nikt wtedy
nie przypuszczał, ˝e
– z krótkà przerwà
– stan zagro˝enia
b´dzie trwał prawie
miesiàc.

Mariusz Kraszewski

Mieszkaƒcy poszczególnych
miejscowoÊci b´dà mogli oddaç
swój g∏os w godzinach 6–20 w sze-
Êciu obwodach wyborczych zlo-
kalizowanych w wi´kszoÊci
na ternie szkó∏ podstawowych
w naszej Gminie. Mieszkaƒcy
Micha∏owa-Reginowa b´dà g∏o-
sowali w Domu Ogrodnika. Jed-
noczenie przypominamy, ˝e oso-
by starsze i niepe∏nosprawne ma-
jà mo˝liwoÊç g∏osowania
za poÊrednictwem pe∏nomocni-
ka. Szczegó∏owe informacje
na temat sposobu g∏osowania,
a tak˝e u∏atwienia dla osób nie-
pe∏nosprawnych znajdujà si´
na stronie BIP Urz´du Gminy
Wieliszew, w zak∏adce „Wybory”.

nn  ¸ukasz Ziemak

ww Filmowcy
w ¸ajskach
Ojciec Mateusz z ekipà
telewizyjnà kr´cili
w ¸ajskach film.

áá Wi´cej czytaj na str. 5

ww Wielka Woda
zatrzymana
PokonaliÊmy Wielkà Wod´,
ale pomagamy tym, którym
si´ nie powiod∏o. O pomocy
dla Gminy Wilków i dzieci
z terenów powodziowych

áá czytaj na str. 7

ww Mamy Plan Odnowy
MiejscowoÊci
Podczas obrad XLI sesji
Rady Gminy Wieliszew
radni zatwierdzili Plan
Odnowy MiejscowoÊci...

áá czytaj na str. 14
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Wybieramy
Prezydenta

áá wi´cej o o darach dla 
Gminy Wilków czytaj na str. 7

áá wi´cej o walce z powodzià
w naszej Gminie 

czytaj na str. 8-9

áá wi´cej o koloniach 
powodzian ze Âwiniar 

w Gminie Wieliszew 
czytaj na str. 7

Za wa∏em Wielka Woda. Nale˝y umocniç drog´ prowadzàcà do umocnieƒ przeciwpowodziowych
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niedziela, 27 czerwca, godz. 12

Michałów-Reginów
więcej informacji:
www.wieliszew.pl
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DU˚E DZIECI i du˝e serca

Redakcja GW – Od kiedy pracuje Pan
w Wieliszewie?
TOMASZ ZAJÑC – Prac´ w Urz´dzie Gminy
Wieliszew rozpoczà∏em 24 wrzeÊnia 2007
w Referacie Bud˝etu i Finansów. Obecnie
pracuj´ w Referacie Zarzàdzania Kryzy-
sowego.
Jak wyglàda∏a Pana kariera?
Mojà przygod´ z pracà rozpoczà∏em tu˝
po maturze znajdujàc zatrudnienie
w kilku ró˝nych firmach. Okres ten by∏
dla mnie wyjàtkowy ze wzgl´du na fakt,
i˝ studiowa∏em wtedy na Politechnice
Warszawskiej. Po przerwie spowodowa-
nej ci´˝kim wypadkiem samochodo-
wym rozpoczà∏em prac´ w UG Wieliszew.
Móg∏by Pan powiedzieç, co szczególnie
podoba si´ Panu w Gminie Wieliszew?
Du˝o podró˝uj´ na rowerze i poruszam
si´ szlakami nie ucz´szczanymi przez sa-
mochody. Moim ulubionym miejscem,
w którym cz´sto bywam, jest trasa
nad Zalewem prowadzàca od zapory
wodnej w D´bem, a˝ do pla˝y w Wieli-
szewie. W∏aÊnie takie miejsca sà atutem
Gminy Wieliszew.
Czy ma Pan jakieÊ ciekawe hobby, ory-
ginalny sposób sp´dzania czasu?
Najwi´cej wolnego czasu poÊwi´cam
dbaniu o samochód, ulepszaniu oraz na-
prawianiu tego, co si´ zepsu∏o. Aczkowiek
same naprawy zajmujà bardzo ma∏o cza-
su w porównaniu ze znalezieniem proble-
mu i usuni´ciu go. Bardzo lubi´ te˝ elek-
tryk´: ∏àczenie kabli i montowanie pro-
stych urzàdzeƒ u∏atwiajàcych ˝ycie,
nad którymi de facto te˝ trzeba sp´dziç
troch´ czasu.

Ulubione miejsce:
Moimi ulubionymi miejscami sà stare
Mazury. Przepi´kne miejsca, czyste jezio-
ra oraz klimat, gdzie indziej nigdzie nie
osiàgalny. Miejscem takim jest na przy-
k∏ad ma∏a wioska Kosewo po∏o˝ona 7 ki-
lometrów od Mràgowa. Znajduje si´ ona
pomi´dzy trzema bardzo czystymi jezio-
rami Juksty, Probarskie, Kuc.
Kolejnym miejscem, które bardzo lubi´,
sà g∏´bokie Bieszczady, zaczynajàc od Po-
laƒczyka nad Jeziorem Soliƒskim, koƒ-
czàc na Wetlinie, Cisnej i Ustrzykach.
Ulubiona muzyka:
Z zami∏owania lubi´ ci´˝kà muzykà: me-
tal, trash, rock. Natomiast ostatnimi cza-
sy zaczà∏em s∏uchaç hiphopu, szczegól-
nie w wydaniu O.S.T.R.
Ulubione danie:
Moim ulubionym daniem jest polski ko-
tlet schabowy przyrzàdzony wed∏ug tra-
dycyjnej receptury. Drugim daniem,
za którym przepadam, jest spaghetti w∏a-
snej roboty.
Ulubiona stacja radiowa i program te-
lewizyjny:
W zale˝noÊci od nastroju wybieram sta-
cj´, która b´dzie mi najbardziej odpowia-
da∏a, zazwyczaj jest to Program Trzeci
Polskiego Radia. Z telewizyjnych progra-
mów najbardziej lubi´ oglàdaç wywia-
dy ze znanymi i zajmujàcymi ludêmi,
które prowadzone sà „na weso∏o”: Szy-
mon Majewski Show, Kuba Wojewódz-
ki, oraz Jazda Figurowa. Lubi´ te˝ seria-
le: Klan, Na wspólnej i Âwiat wed∏ug
Kiepskich.
Dzi´kujemy za rozmow´. nn  

Oliwia

Mo˝na daç pieniàdze na napraw´ domu.
Mo˝na te˝ pojechaç tam, gdzie jest po-
wódê i dawaç tym ludziom jedzenie. To
jest dobre, jak si´ pomaga. Mo˝na te˝ daç
prezenty, bluzki, spodnie czy poduszki.

Ola

Tak, warto. Mo˝na dawaç dary dla ludzi,
co sà w powodzi. Mo˝na daç im troch´
pienià˝ków. Daç im jedzenie albo zawieêç
im. Ja ju˝ pomog∏am

Kasia

Jak ktoÊ si´ zgubi, mo˝na zadzwoniç
na Policj´. Jak ktoÊ coÊ straci, trzeba po-
móc, ˝eby odkupiç. Mo˝na oddaç swoje
zabawki – ja bym odda∏a nawet mojà
ulubionà. Warto pomagaç
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Warto pomagaç innym.Tak. Dlatego ̋ e-
by ich uratowaç przed powodzià, aby
przed czymÊ innym strasznym, bo mo-
˝e byç ulewa i poziom wody mo˝e si´
podwy˝szyç. Mo˝na daç jakieÊ rzeczy,
p∏aszcz przeciwdeszczowy albo skarpet-
ki. Mo˝na daç te˝ kredki i mazaki

Micha∏

Warto pomagaç innym. Na przyk∏ad jak
jakiÊ z∏odziej komuÊ rozsypie zakupy, to
warto pomóc przy zbieraniu. Albo jak
ktoÊ coÊ straci∏. Mo˝na pomóc w szuka-
niu. Albo jak jakiÊ ch∏opiec straci∏ zabaw-
ki, to mo˝na daç zabawki, których si´ tro-
ch´ naros∏o

Kasia

Jak ktoÊ jest chory, to trzeba daç lekar-
stwo. Ka˝demu z nas mo˝e si´ staç coÊ z∏e-
go. Zawsze warto pomagaç innym, cho-
cia˝ daç coÊ ma∏ego

Ca∏a Polska, w tym mieszkaƒcy Gminy Wieliszew, okaza∏a du˝o serca wspierajàc ludzi dotkni´tych
kataklizmem. Mimo ˝e ci najmniejsi mieszkaƒcy naszej Gminy jeszcze nie rozumiejà, czym naprawd´

jest to wielkie nieszcz´Êcie, wiedzà ju˝ dok∏adnie, co to znaczy pomóc bliêniemu. Na pytanie:
CZY WARTO POMAGAå INNYM? – odpowiada∏y dzieci ze Szko∏y Podstawowej w Olszewnicy Starej.

¸ukasz Ziemak – Jak wyglàda∏a
Pani dotychczasowa praca zawo-
dowa?
MARIA SZCZYGIELSKA – W 1981r.
rozpocz´∏am prac´ w SP w Siemie-
niu (woj. lubelskie), a po dwóch la-
tach w Jeziorze. Od 1999 pracowa-
∏am w szkole Êredniej i gimnazjum
ju˝ w Gminie Wieliszew. Od 8 lat
jestem dyrektorem Gimnazjum
w Wieliszewie. Przez ca∏y okres
swojej pracy podnosz´ kwalifikacje
zawodowe poprzez liczne studia po-
dyplomowe, kursy kwalifikacyjne
i doskonalàce.
Dlaczego wybra∏a Pani zawód
nauczyciela?
Pochodz´ z rodziny o nauczyciel-
skich tradycjach. Mój dziadek i cio-
cia, siostra mego taty, byli nauczy-
cielami. Zosta∏am pedagogiem z za-
mi∏owania i powo∏ania. Nie
wyobra˝am sobie, ˝e mog∏abym ro-
biç coÊ innego. Praca z m∏odzie˝à
jest bardzo przyjemna, a poza tym
odm∏adza! Trzeba umieç s∏uchaç,
byç otwartym, rozmawiaç z ucznia-
mi. Trzeba po prostu chcieç poma-
gaç innym. Kocham t´ prac´. Jestem
przekonana, ˝e mam dobry kontakt
z m∏odzie˝à i potrafi´ zdobyç jej za-
ufanie. Najwi´kszà mojà zaletà
jest empatia, wiara w prawd´, do-
bro i ludzi, z którymi pracuj´ oraz
umiej´tnoÊç s∏uchania innych.

Moje ulubione miejsce w Gminie
Wieliszew?
Jako geografa fascynujà mnie
wszystkie miejsca, gdzie krajobraz
nie zosta∏ przekszta∏cony przez
cz∏owieka. Zachwyca mnie pi´k-
na Dolina Narwi i Wieliszewskie
¸´gi.
W wolnym czasie najch´tniej?
Sp´dzam czas z moim kochanym
m´˝em i wspania∏ymi dzieçmi.
Czas wolny wype∏niajà mi dobre
ksià˝ki, czasem kino, teatr. Ostat-
nio jestem pod wra˝eniem ksià˝ki
Williama P. Younga ,,Chata” i li-
teratury Paula Coelho. ,,Jestem wo-
jownikiem Êwiat∏a, który bez
wzgl´du na troski ˝ycia podà˝a
za swoimi marzeniami”.
Moje miejsce na urlop?
Najch´tniej sp´dzam urlop w pol-
skich górach, najcz´Êciej wTatrach.
Z ch´cià odwiedzamy równie˝ in-

ne rejony Polski – Mazury lub wy-
brze˝e Ba∏tyku.
Ulubiona muzyka?
Lubi´ s∏uchaç utworów Edyty
Geppert, Marka Grechuty i poezji
Êpiewanej przez Stare Dobre Ma∏-
˝eƒstwo.
Ulubione danie?
Niedzielne Êniadania przygotowa-
ne z niezwyk∏à starannoÊcià przez
mojego m´˝a i pyzy ziemniaczane
z serem wed∏ug przepisu mojej ma-
my.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny?
Z przyjemnoÊcià oglàdam pro-
gram Wojciecha Cejrowskiego ,,Bo-
so przez Âwiat” i reporta˝e Marty-
ny Wojciechowskiej ,,Kobieta
na kraƒcu Êwiata”. S∏ucham radia
RMF FM.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Poznaj Nauczyciela 
Gminy

DziÊ naszym bohaterem jest 

MARIA SZCZYGIELSKA
Dyrektor Gimnazjum w Wieliszewie.

Witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców prezentem 
w postaci koszulki ozdobionej napisem: „Moja Gmina Wieliszew”.

WITAMY W GMINIE WIELISZEW! Ania Cholewa z Wieliszewa (z lewej) urodzi∏a
si´ 28 grudnia 2009 w warszawskim Szpitalu im. Êw. Anny Mazowieckiej. Karol
Gajda z Podd´bia (z prawej) urodzi∏ si´ 22 marca 2010 w szpitalu nowodworskim.

Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni” rodzice mogà osobiÊcie zg∏aszaç si´ do Refera-
tu Informacji i Promocji mieszczàcego si´ w pokoju 9 Urz´du Gminy Wieliszew, tele-
fonicznie pod numer (22) 782 26 32 lub mailowo na adres: promocja@wieliszew.pl
w celu ustalenia daty wr´czenia prezentu. Równie˝ Gazeta Wieliszewska uhonoruje
milusiƒskich publikujàc ich zdj´cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

Poznaj pracownika 
Gminy

Tym razem spotykamy si´ 
z TOMASZEM

ZAJÑCEM,
pracownikiem 

Referatu 
Zarzàdzania 

Kryzysowego 
Urz´du Gminy 

Wieliszew
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Najm∏odsi mieszkaƒcy Gmi-
ny mogli w dniu swojego
Êwi´ta skorzystaç z wielu

atrakcji: pneumatycznych zje˝-
d˝alni, trampolin, eurobungee
oraz Êcianek wspinaczkowych.
Organizatorzy zadbali równie˝

o wspólnà zabaw´ razem z przy-
jaznà czarownicà, która sprawi∏a,
˝e stadion przy hali wype∏ni∏y
baƒki mydlane. Dzieci mog∏y
spróbowaç rzutów pi∏kà do zam-
ku, a najbardziej odwa˝ni spróbo-
wali strza∏ów z ∏uku i oczywiÊcie

nie zabrak∏o tak lubianego przez
dzieci malowania twarzy. Nie la-
da atrakcjà by∏a wata cukrowa
rozdawana gratis bez limitu. Nie-
jeden ∏akomczuch móg∏ do syta
os∏odziç sobie ̋ ycie. „Takie wyda-
rzenia sà przez dzieci bardzo wy-

czekiwane i, co najmilsze dla ro-
dziców, wszystko jest za darmo”
– powiedzia∏a mama 4-letniego
Krzysia. „Za rok równie˝ przyj-
dziemy” – dodaje.

Parafrazujàc znanà reklam´
mo˝na powiedzieç, o kosztach po-

Paweł Kownacki

Wart grubo ponad 1 mln 300 tys. z∏ skrzeszewski zespó∏ boisk doczeka∏ si´
uroczystego otwarcia.

„Orlik 2012” dla Skrzeszewa i Gminy Wieliszew

JJeeddnnàà  zz gg∏∏óówwnnyycchh  aarrtteerriiii
ww WWiieelliisszzeewwiiee  jjeesstt
uull.. NNiieeppooddlleegg∏∏ooÊÊccii..
SSppee∏∏nniiaa  nniiee  ttyyllkkoo  ffuunnkkccjjee
ddrrooggii  llookkaallnneejj,,  aallee  rraazzeemm
zz uull.. WWssppóóllnnàà
ww KKoommoorrnniiccyy  ssttaannoowwii
wwaa˝̋nnee  ppoo∏∏ààcczzeenniiee  ddrróógg
wwoojjeewwóóddzzkkiicchh 663311  ii 663322..
ZZ tteejj  rraaccjjii  ddrrooggaa  ttaa
zzaarrzzààddzzaannaa  jjeesstt  pprrzzeezz
PPoowwiiaatt  LLeeggiioonnoowwsskkii..

Koniec ka∏u˝y
W piàtek, 28 maja, w skrzeszew-
skiej Szkole Podstawowej i Gim-
nazjum odby∏a si´ uroczystoÊç
otwarcia nowego kompleksu
sportowego wybudowanego w ra-
mach programu „Orlik 2012”.
Podczas cz´Êci oficjalnej, która
odbywa∏a si´ na p∏ycie boiska,
g∏os zabrali: Zast´pca Wójta
Gminy Wieliszew Andrzej Szczo-
drowski, Edward Trojanowski
Sekretarz Generalny Zwiàzku
Gmin Wiejskich RP, Ma∏gorzata
Âcibior Dyrektor Szko∏y Podsta-
wowej w Skrzeszewie. Dyrektor
OÊrodka Kultury w Wieliszewie
Dariusz Skrzydlewski odczyta∏
skierowane do zgromadzonych
goÊci listy Marsza∏ka Sejmu RP
i Ministra Sportu i Turystyki.

Po przemówieniach nastàpi∏a
uroczysta chwila symbolicznego
przeci´cia wst´gi. Potem boisko
zosta∏o poÊwi´cone przez pro-
boszcza parafii w Skrzeszewie

ks. Krzysztofa Krup´. Cz´Êç ofi-
cjalnà zakoƒczy∏a seria rzutów
karnych wykonywanych przez
elegancko ubranych goÊci, co
wzbudzi∏o szczery aplauz licznie
zgromadzonej szkolnej braci.

W programie imprezy znalaz∏y
si´ równie˝ wyst´py artystyczne.
Wype∏niona po brzegi szkolna sa-
la gimnastyczna by∏a Êwiadkiem
przedstawienia promujàcego ro-
dzinny i zdrowy styl ˝ycia. Dzie-
ci z humorem, w formie ˝artu
przedstawi∏y powa˝ne problemy
proponujàc rozwiàzanie ich po-
przez piel´gnowanie tradycyj-
nych wartoÊci i aktywnoÊci spor-
towej.Aby nie byç go∏os∏ownym,
po zakoƒczeniu wyst´pów wszy-
scy wylegli na boisko, ˝eby w at-
mosferze zdrowej, kole˝eƒskiej
rywalizacji nabieraç krzepy fi-
zycznej i uczyç si´ szacunku dla
przeciwnika.

nn Mariusz Kraszewski

RadoÊnie przy hali sportowej

WczeÊniej nale˝àca do Gminy dro-
ga gruntowa zosta∏a utwardzo-
na i z czasem sta∏a si´ wa˝nà osià dla
nowego budownictwa na terenie
Wieliszewa. Mocno eksploatowa-
na coraz bardziej wymaga gruntow-
nego remontu, ponadto bardzo
ucià˝liwym problemem dla jej u˝yt-
kowników jest brak odpowiedniego
odwodnienia, przez co po ka˝dym
wi´kszym deszczu powstajà ka∏u˝e,
zw∏aszcza przy ul. Krótkiej i ¸àko-
wej. W zwiàzku z tym radny powia-
towy Pawe∏ Kownacki, wspólnie
z radnymi z Wieliszewa: Jackiem Ba-
naszkiem, Józefem Borzewskim,
Gra˝ynà Kwiatkowskà, Bernardem
Rogalskim, Andrzejem Snopkiem
i Andrzejem Wajchtem oraz so∏ty-
sem Ludwikiem ˚o∏kiem rozpocz´-
li w 2009 roku akcj´ zbierania pod-
pisów pod wnioskiem do Zarzàdu
Powiatu Legionowskiego o przebu-
dow´ tej ulicy. Efektem akcji by∏o
kilkaset podpisów mieszkaƒców
Wieliszewa i umieszczenie w bud˝e-
cie powiatu na 2010 r. realizacji
projektu ul. Niepodleg∏oÊci czyli
wa˝nego etapu przygotowawczego
przed samà przebudowà.

Drogà do projektu sà konsultacje
z mieszkaƒcami, na które autorzy
akcji zbierania podpisów zaprosili
do szko∏y w Wieliszewie 9 czerwca.
Licznie zebranym uczestnikom spo-
tkania naczelnik Wydzia∏u Inwesty-
cji i Drogownictwa Starostwa Pawe∏
Zajàc zaprezentowa∏ koncepcj´
przebudowy drogi. Do czasu badaƒ
geologicznych gruntu i podbudowy

drogi Starostwo czeka z decyzjà
o wybraniu metody przebudowy
ulicy. Mieszkaƒcy wnioskowali
o skuteczne odwodnienie drogi,
o wp∏yni´cie na ograniczenie pr´d-
koÊci pojazdów np. poprzez posta-
wienie tzw. fotoradaru lub progów
zwalniajàcych, a tak˝e o odpowied-
nie umiejscowienie zjazdów i wypro-
filowanie ostrych zakr´tów.

Zgodnie z deklaracjami wicesta-
rosty Janusza Kubickiego oraz cz∏on-
ka zarzàdu powiatu i radnego Paw-
∏a Kownackiego ju˝ wkrótce zacznie
byç przygotowywany projekt, a usta-
lenia dotyczàce poszczególnych po-
sesji b´dà indywidualnie ustalane
przez projektanta. Po wyczerpaniu
wniosków dotyczàcych ul. Niepodle-
g∏oÊci w trakcie spotkania poruszo-
no szereg kwestii dotyczàcych grun-
tów wspólnoty wsi Wieliszew, rewi-
talizacji Jeziora Wieliszewskiego
oraz realizacji inwestycji gminnych
w okolicach ul. Âwi´tojaƒskiej.
W tym miejscu zabrali g∏os wicewójt
Andrzej Szczodrowski oraz radni
Bernard Rogalski i Józef Borzewski
wskazujàc na priorytetowe trwajà-
ce inwestycje w Wieliszewie, czyli
m.in. gimnazjum gminne. PodkreÊli-
li, i˝ wnioskowane inwestycje rów-
nie˝ sà przygotowywane przez w∏a-
dze Gminy.

W zwiàzku z rozwojowym charak-
terem poruszanych tematów b´-
dziemy na bie˝àco informowali na-
szych Czytelników o ustaleniach
dotyczàcych równie˝ ul. Niepodle-
g∏oÊci. nn PKP

W niedziel´,
30 maja,
na tradycyjny ju˝
Gminny Dzieƒ
Dziecka zawitało
kilkaset dzieci wraz
z rodzinami, by
Êwi´towaç Êwi´to
milusiƒskich
przy hali sportowej
w Wieliszewie.

niesionych przez Gmin´ za po-
szczególne atrakcje, ˝e uÊmiech
przysz∏oÊci naszej Gminy jest bez-
cenny i dlatego rodzice mogà byç
spokojni. Za rok znowu spotkamy
si´ na kolejnych obchodach Dnia
Dziecka w Gminie Wieliszew. nn

Boisko w Skrzeszewie

powsta∏o w ramach programu

Orlik 2012. Prace rozpocz´∏y

si´ we wrzeÊniu 2009, obiekt

zosta∏ oddany do u˝ytku

w styczniu 2010. Projekt

sfinansowali: Gmina

Wieliszew (670 tys. z∏),

Ministerstwo Sportu

i Turystyki (333 tys. z∏)

i Urzàd Marsza∏kowski

Województwa Mazowieckiego

(333 tys. z∏).

Z okazji jubileuszu 25-lecia Êwi´ceƒ kap∏aƒskich

KSI¢DZU JANOWI GO¸EMBIEWSKIEMU

proboszczowi parafii Êw. Bart∏omieja w Janówku Pierwszym
w imieniu w∏asnym i wszystkich mieszkaƒców Gminy Wieliszew

sk∏adamy najserdeczniejsze ˝yczenia wielu ¸ask Bo˝ych, zdrowia i wszelkiej pomyÊlnoÊci. Niech dalsze lata trudnej
s∏u˝by kap∏aƒskiej b´dà nadal widocznym znakiem mi∏oÊci Boga do cz∏owieka.

Przewodniczàcy Rady Gminy Wieliszew Wójt Gminy Wieliszew
Andrzej Snopek Waldemar Kownacki

Naczelnik 
powiatowych 
inwestycji 
Pawe∏ Zajàc
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Zast´pca wójta Andrzej Szczodrowski równie˝ cieszy∏ si´
z nowej inwestycji.

Dzieci przekonujà doros∏ych o zaletach zdrowego
trybu ˝ycia.
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Zabawa na Êcianie wspinaczkowej... i podczas uje˝d˝ania byka.

ws
zy

stk
ie 

fo
t.

PK



4 gazeta wieliszewska xx 17 czerwca 2010

Historia

O
soba ksi´dza Mi´tka odegra-
∏a wa˝nà rol´ w ˝yciu ksi´dza
Jerzego, a Jego beatyfikacja
jest doskona∏à okazjà

do przedstawienia wieliszewskiemu
spo∏eczeƒstwu postaci ksi´dza Czes∏a-
wa Mi´tka. Nie by∏bym sobà, aby nie
podà˝yç Êladami historii i zwróciç si´
zarówno do Wy˝szego Metropolitarne-
go Seminarium Duchownego w Warsza-
wie oraz do Kurii Warszawskiej. Jak za-
wsze uzyska∏em pomoc, dzi´ki uprzej-
moÊci s. Krystyny i ks. pra∏ata
Kanclerza Kurii Grzegorza Kalwar-
czyka otrzyma∏em potrzebne materia-
∏y w tym biografi´ opracowanà przez
ks. Wojciecha Tabaczyƒskiego. Ser-
deczne Bóg zap∏aç. Do tego skontakto-
wa∏em si´ z rodzinà ksi´dza Mi´tka i tu
te˝ mi∏a niespodzianka. Dosta∏em zdj´-
cia za co niskie uk∏ony dla Pani Lilian-
ny Mi´tek. Dlatego mog´ teraz podzie-
liç si´ z Paƒstwem tym co otrzyma∏em,
aby przybli˝yç osob´ ksi´dza Czes∏awa
– magistra prawa, kapelana honorowe-
go Jego Âwi´tobliwoÊci; kanonika gre-
mialnego kapitu∏y Kolegiaty ̧ owickiej;
ojca duchowego Seminarium Metropo-
litalnego Êw. Jana Chrzciciela w War-
szawie; wyk∏adowc´ teologii i mistyki;
przewodniczàcego Unii Apostolskiej
Kap∏anów NajÊwi´tszego Serca Jezusa.

Czes∏aw Mi´tek urodzi∏ si´ 14 listo-
pada 1906 roku w Wieliszewie, jako syn

Uczestniczàc
w niedzielnej mszy
Êwi´tej 30 maja,
dowiedzia∏em si´
z odczytanego przez
ksi´dza proboszcza
Grzegorza
Kucharskiego, listu
pasterzy KoÊcio∏a
katolickiego w Polsce
obecnych na 351
konferencji
Episkopatu Polski, ˝e
kleryk Jerzy
Popie∏uszko b´dàc
w wojsku by∏
poddany ró˝nym
reperkusjom,
próbom z∏amania.
Pisa∏ o tym w listach
do swojego ojca
duchowego. Zapewne
niewielu
z uczestników tej
po∏udniowej mszy
nawet nie zdawa∏o
sobie sprawy, ˝e
ojcem duchowym,
póêniejszego ksi´dza
Jerzego by∏
pochodzàcy
z Wieliszewa ksiàdz
pra∏at Czes∏aw
Mi´tek. 

Ojciec Duchowny z Wieliszewa

Krzysztof Klimaszewski

...konkurs Bonawentury

Wielokrotnie zapraszaliÊmy Paƒ-
stwa do przejrzenia swoich archi-
wów w poszukiwaniu pamiàtek
z czasów szkolnych – pobytu w wie-
liszewskiej Szkole Podstawowej.
Ju˝ dawno temu Stowarzyszenie
Przyjació∏ Szko∏y Podstawowej
w Wieliszewie „Bonawentura” og∏o-
si∏o konkurs na najstarsze Êwiadec-
two szkolne. SpoÊród dotychczas
otrzymanych Êwiadectw najstarsze
jest z 25.06.1951r. Natomiast
przy tej okazji równie˝ informuje-

my, i˝ najstarsze otrzymane zdj´cia
szkolne sà z 1933r. oraz 1939r. Przy-
pominamy, i˝ konkurs nadal trwa
a na uczestników czekajà cenne na-
grody. Nasi sponsorzy ufundowali
cenne nagrody w postaci kurtek fir-
my Campus oraz polarów. Nadal
oczekujemy na stare zdj´cia i Êwia-
dectwa szkolne.Wszystkie pamiàt-
ki po zrobieniu kopii wracajà
do w∏aÊcicieli. Nagrody czekajà!!!!

nn  Krzysztof Klimaszewski
tel. 605 721 406

ma∏˝onków katolickich Józefa i Rozalii
z d. Manik (ochrzczony 18.XI.1906 ro-
ku w miejscowym koÊciele). Po uzyska-
niu Êwiadectwa dojrza∏oÊci zapisa∏ si´
na Wydzia∏ Prawa Uniwersytetu War-
szawskiego, który ukoƒczy∏ ze stopniem
magistra.W 1934 roku wstàpi∏ do Semi-
narium Metropolitalnego Warszawskie-
go gdzie zosta∏ przyj´ty od razu na kurs
trzeci z uwagi na ukoƒczone studia wy˝-
sze.W dniu 11 czerwca 1938 roku otrzy-
ma∏ Êwi´cenia kap∏aƒskie z ràk Ks. Ar-
cyb. Stanis∏awa Galla. W latach 1938
– 1945 pe∏ni∏ obowiàzki wikariusza naj-
pierw w Babicach pod Warszawà, a na-
st´pnie w Skierniewicach.W roku 1945
w∏adza archidiecezjalna mianowa∏a go
wikariuszem – prefektem w parafii ̧ o-
wicz – Kolegiata, po up∏ywie zaÊ roku
przenios∏a go na stanowisko kapela-
na klasztoru i rektora koÊcio∏a Sióstr
Bernardynek w ¸owiczu. Funkcje te
sprawowa∏ do 1950 roku.W tym samym
okresie naucza∏ religii w miejscowym
liceum pedagogicznym.

Mieszkajàc i pracujàc w ¸owiczu ks.
Mi´tek sta∏ si´ niebawem cenionym
spowiednikiem i kaznodziejà, na któ-
rego nauki w koÊciele Sióstr Bernardy-
nek ch´tnie ucz´szcza∏a zw∏aszcza
miejscowa inteligencja. Sta∏ si´ tak˝e
ogólnie szanowanym przez m∏odzie˝
i nauczycieli prefektem licealnym.
Przeniesiony do Warszawy zosta∏ wika-
riuszem w par. Êw. Floriana na Pradze
oraz pomocniczym kapelanem pobli-
skiego szpitala Przemienienia Paƒ-
skiego, nied∏ugo zaÊ potem tak˝e do-
chodzàcym spowiednikiem alumnów
w Seminarium Metropolitalnym.

W roku 1952 arcybiskup warszawski,
Ks. Prymas Stefan Wyszyƒski, wybra∏
i mianowa∏ na stanowisko ojca duchow-
nego alumnów w seminarium warszaw-
skim ks. Czes∏awa Mi´tka. Z dniem 1
wrzeÊnia 1952 roku objà∏ on swoje obo-
wiàzki i zamieszka∏ w gmachu semina-
rium przy ul. Krakowskie Przedmie-
Êcie 52/54.Warunki mieszkaniowe i wy-
nagrodzenie mia∏ bardzo skromne.
Rozpoczà∏ si´ odtàd dla Ojca Mi´tka
d∏ugi, bo trwajàcy a˝ do jego Êmierci
(w 1986 roku) okres zamieszkania
w seminarium duchownym oraz niewi-
docznej na zewnàtrz, ale bardzo donio-
s∏ej pracy zwiàzanej z formacjà du-
chownà alumnów. W ramach tej pracy
prowadzi∏ on codziennà, w roku semi-
naryjnym, medytacje porannà dla
alumnów oraz odprawia∏ dla nich Msz´
Êw. w kaplicy seminaryjnej, a nadto g∏o-
si∏ cotygodniowà konferencj´ asce-
tycznà. Do tego dochodzi∏ codzienny
obowiàzek spowiadania alumnów oraz
odbywania z nimi sta∏ych rozmów wy-
chowawczych. Dodatkiem do tych zaj´ç
by∏y doÊç liczne odwiedziny ksi´˝y
(szczególnie póêniej uprzednich wycho-
wanków), którzy korzystali u Ojca
Mi´tka z porad i spowiedzi. Do obo-
wiàzków ksi´dza Mi´tka nale˝a∏y rów-

nie˝ wyk∏ady dla alumnów z zakresu
teologii ̋ ycia wewn´trznego oraz prze-
prowadzanie rekolekcji, zw∏aszcza po-
przedzajàcych kolejne ich Êwi´cenia.
Praca ojca duchownego w seminarium,
wykonywana z tak wielkà dok∏adnoÊcià
i sumiennoÊcià, jaka cechowa∏a Ojca
Mi´tka, to praca wymagajàca ciàg∏ego
zaanga˝owania osobistego opartego
o modlitw´. Jego dzieƒ zaj´ç rozpoczy-
na∏ si´ normalnie o godz. 6 rano,
a koƒczy∏ si´ po godz. 9 wieczorem.
W tym czasie praktycznie by∏ stale
na us∏ugach kleryków.

Funkcj´ ojca duchownego alumnów,
tak wa˝nà w perspektywie ich przysz∏ej
pracy kap∏aƒskiej, sprawowa∏ ks. pra∏.
Mi´tek z wielkim poÊwi´ceniem przez
okres ok. 30 lat, a tak naprawd´
do swej Êmierci, bo w ciàgu ostatnich 3
– 4 lat swojego ˝ycia, mieszka∏ nadal
w seminarium, s∏u˝àc wydatnà pomo-
cà swym nast´pcom.

O wielkim zaanga˝owaniu ksi´dza
pra∏ata w pe∏nienie funkcji ojca du-
chownego i zaufaniu jakim darzyli go
podopieczni Êwiadczà chocia˝by listy
jakie kierowa∏ kleryk Jerzy Popie∏usz-
ko z pobytu w wojsku. Gdy kleryk Po-
pie∏uszko trafi∏ w paêdzierniku 1966r.
do III Kompanii Batalionu Ratownic-
twa Terenowego w Bartoszycach, Ludo-
we Wojsko Polskie podda∏o go ró˝nym
formom represji. W jednym z listów
z lutego 1967r. ksiàdz Jerzy pisa∏ o zaj-
Êciach, jakie mia∏y miejsce w zwiàzku
z jego odmowà zdj´cia ró˝aƒca – noszo-
nego na palcu jako pierÊcionek.

„Czcigodny Ojcze – zacz´∏o si´ od tego,
˝e dowódca plutonu kaza∏ mi zdjàç z pal-
ca ró˝aniec na zaj´ciach przed ca∏ym plu-
tonem. Odmówi∏em, czyli nie wykona∏em
rozkazu. A za to grozi prokurator. Gdy-
bym zdjà∏ – wyglàda∏oby to na ust´p-
stwo. Sam fakt zdj´cia to niby nic takie-
go. Ale ja zawsze patrz´ g∏´biej. Najpierw
spisa∏ moje dane. Potem kaza∏ mi si´ roz-
buç, wyciàgnàç sznurówki z butów i roz-
winàç onuce. Sta∏em wi´c przed nim
na boso. Sta∏em jak skazaniec. Zaczà∏ si´
wy˝ywaç. Na boso sta∏em przez godzin´.
Nogi zmarz∏y, zsinia∏y, wi´c o 21. 20 ka-
za∏ mi w∏o˝yç buty”.

Szczególnie starannie przygotowywa∏
si´ do cotygodniowych konferencji
ascetycznych, których alumni s∏uchali
w ciàgu 6 lat swego pobytu w semina-
rium (zwykle w czwartki po po∏udniu).

Ojciec Mi´tek najpierw opracowy-
wa∏ program ramowy tych konferencji
obejmujàcy kilka kolejnych lat, a na-
st´pnie ich program szczegó∏owy obej-
mujàcy rok bie˝àcy. Czyni∏ tak, w zamia-
rze naÊwietlenia wszystkich istotnych
tematów, jakie powinny byç uwzgl´d-
nione w zwiàzku z formacjà przysz∏ych
ksi´˝y, a zarazem nie powracania bez
potrzeby do tych samych zagadnieƒ. Za-
danie to nie by∏o ∏atwe i wymaga∏o wie-
lu gruntownych przemyÊleƒ, zw∏aszcza
wobec braku odpowiednich pomocy. Oj-

ciec Mi´tek potrafi∏ jednak swe zamia-
ry w∏aÊciwie wykonaç. Konferencje je-
go by∏y te˝ zawsze konkretne w swej tre-
Êci, ˝ywe i zapadajàce g∏´boko w umy-
s∏y i serca s∏uchaczy.

W kurialnej kartotece personalnej
ks. pra∏. Mi´tka znajduje si´ m.in. zna-
mienna proÊba o usprawiedliwienie je-
go nieobecnoÊci na procesji euchary-
stycznej w UroczystoÊç Bo˝ego Cia∏a,
ze wzgl´du na koniecznoÊç bezpoÊred-
niego przygotowania do prowadzenia
rekolekcji przed Êwi´ceniami kap∏aƒ-
skimi, które rozpoczàç si´ mia∏y dnia
nast´pnego.

W okresie pe∏nienia swych obo-
wiàzków w seminarium duchownym
otrzyma∏ Ojciec Mi´tek, w dowód
uznania dla siebie, trzy odznaczenia ko-
Êcielne. Tak wi´c, w roku 1953 zosta∏
obdarowany przywilejem u˝ywania ro-
kiety i mantoletu, w roku 1958 odzna-
czeniem papieskim honorowego kape-
lana Jego ÂwiàtobliwoÊci, wreszcie
w roku 1967 godnoÊcià kanonika gre-
mialnego kapitu∏y Kolegiaty ̧ owickiej.

Do obowiàzków dodatkowych, jakie
w∏adza archidiecezjalna powierzy∏a
ksi´dzu pra∏atowi Mi´tkowi w okresie
jego pracy w seminarium, nale˝a∏a
przede wszystkim funkcja przewodni-
czàcego Unii Apostolskiej Kap∏anów
NajÊwi´tszego Serca Jezusa, którà
sprawowa∏ przez trzy lata (1958-1961),
potem zaÊ cz∏onka w kierownictwie tej-
˝e Unii, a nadto funkcja cz∏onka refe-
ratu kurialnego „Perseyerantiae sacer-
dotalis”, którym kierowa∏ ówczesny
rektor seminarium ks. pra∏.W∏adys∏aw
Mizio∏ek (póêniejszy biskup).

Na dwa lata przed Êmiercià zaczà∏
chorowaç (z∏amanie koÊci biodrowej, po-
byt w szpitalu, operacja i w konsekwen-
cji ograniczenie sprawnoÊci fizycznej).

Do koƒca ̋ ycia Ojciec Mi´tek zacho-
wa∏ jednak pe∏nà sprawnoÊç intelektu-
alnà. Pozosta∏ sobà a˝ do Êmierci,
do której gotowa∏ si´ ze ÊwiadomoÊcià
w∏aÊciwà jego cechom duchowym, ta-
kim jak: rozwaga, odpowiedzialnoÊç
i g∏´boka pobo˝noÊç.

Ks. pra∏at Mi´tek odznacza∏ si´ za-
wsze wysokim poczuciem swej godno-
Êci ludzkiej i kap∏aƒskiej, a przy tym
wielkà skromnoÊcià.

Jego dojrza∏a osobowoÊç i ca∏a dzia-
∏alnoÊç seminaryjna mia∏a te˝ istotny
wp∏yw -na formacj´ wewn´trznà alum-
nów, którzy darzyli swego Ojca Du-
chownego synowskà czcià i zaufaniem
oraz ch´tnie korzystali z jego pos∏ugi
w konfesjonale.

Uczyli si´ od niego zw∏aszcza prze-
konania, i˝ warunkiem w∏aÊciwych
stosunków mi´dzyludzkich jest szacu-
nek dla drugiego cz∏owieka oraz praw-
dziwa dobroç majàca swój najwy˝szy
wzór w Boskim Sercu Jezusa.

TrzydzieÊci przesz∏o lat ˝ycia Ojca
Mi´tka sp´dzonych w seminarium war-
szawskim to d∏ugi szmat czasu, wype∏-
niony jego ogromnà pracà formacyjnà
w odniesieniu do wielkiej rzeszy kan-
dydatów do kap∏aƒstwa. Owoce tej pra-
cy zaznaczajà si´ nadal w duszach i po-
stawach ksi´˝y starszego i Êredniego
pokolenia pracujàcych obecnie
w trzech diecezjach: dwóch warszaw-
skich oraz ∏owickiej.

Âp ks. pra∏at Czes∏aw Mi´tek, opa-
trzony Êwi´tymi sakramentami, zmar∏
w Warszawie, w seminarium, dnia 6 lip-
ca 1986 roku (w okresie wakacji kle-
ryckich). Po uroczystoÊciach pogrzebo-
wych cia∏o jego zosta∏o z∏o˝one w gro-
bach kap∏aƒskich (w katakumbie
podziemnej) na Cmentarzu Bródnow-
skim w Warszawie. Na tablicy nagrob-
nej zawierajàcej ju˝ nazwiska innych
ksi´˝y, umieszczono skromny napis:
„Ks. Czes∏aw Mi´tek 1906 – 1986”. nn

Ksiàdz pra∏at Czes∏aw Mi´tek Ojciec duchowny w otoczeniu swoich podopiecznych
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Wydarzenia

Z okazji Roku
Chopinowskiego
Uniwersytet
Warszawski
zorganizował
w niedziel´,
30 maja w swojej
uczelni „Dzieƒ
Chopina”.

WiadomoÊç o przybyciu ekipy jak
ogieƒ rozesz∏a si´ po okolicy
ul. Grzybowej oraz Osiedla M∏o-
dych. Przed hurtownià rozsta-
wiony zosta∏ sprz´t nag∏aÊniajà-
cy oraz filmowy. Nast´pnie na pla-
nie pojawi∏ si´ Artur ˚mijewski,
znany na ca∏ym Êwiecie, pocho-
dzàcy z Legionowa aktor. Krótki

wyst´p w serialu zaliczy∏ równie˝
Jan So∏tys, radny Gminy Wieli-
szew, so∏tys wsi ̧ ajski i w∏aÊciciel
prawdziwej hurtowni mieszczàcej
si´ przy ul. Grzybowej. W odgry-
wanej scenie miejsce to staje si´
celem napadu gangu, któremu
w tajemniczy sposób szyki krzy-
˝uje Ojciec Mateusz… nn  PS

Organizatorzy zapewnili wszyst-
kim goÊciom mnóstwo atrakcji.
Jednà z nich by∏ przygotowany
przez tancerzy Zespo∏u PieÊni
i Taƒca Uniwersytetu Warszaw-
skiego „Warszawianka” polonez
na 200 par w 200-lecie urodzin
Fryderyka.

W pi´knym korowodzie wzi´-
li udzia∏ tancerze i tancerki za-
przyjaênionych zespo∏ów: „War-
szawianki” i Zespo∏u Taƒca Lu-
dowego „Promyki”. Zaraz
po polonezie odby∏ si´ kolorowy
i bardzo ludowy koncert „War-
szawianki”, na którym goÊcinnie
wystàpi∏y „Promyki” prezentu-
jàc Taƒce ˚ywieckie.

nn  LK

W czwartek, 21 maja hurtowni´ napojów
przy ul. Grzybowej w ¸ajskach na 2 godziny „zaj´li”
filmowcy. A wszystko za sprawà zdj´ç do popularnego
serialu telewizyjnego „Ojciec Mateusz”.

Filmowcy w ¸ajskach

Promyki na „Dniu Chopina”

WW ddnniiuu 2211  mmaajjaa  wwyy∏∏oonniioonnoo  zzwwyyccii´́zzccóóww  kkoonnkkuurrssuu  ppllaassttyycczznneeggoo  „„ÂÂwwiiaatt
NNiikkiiffoorróóww””..  PPrrzzeedd uurroocczzyyssttyymm  rroozzddaanniieemm  nnaaggrróódd  wwyyssttààppii∏∏aa  OOrrkkiieessttrraa
KKllaassyy  DD´́tteejj  SSzzkkoo∏∏yy  PPooddssttaawwoowweejj  iimm..  SS..  MMoonniiuusszzkkii  ww ¸̧aajjsskkaacchh..

NNiieeddaawwnnoo  iinnffoorrmmoowwaalliiÊÊmmyy
oo uurruucchhoommiieenniiuu  ppoocciiààggóóww  SSKKMM
ddoo WWiieelliisszzeewwaa,,  aallee  ttoo oocczzyywwiiÊÊcciiee
ppoocczzààtteekk  kkoommuunniikkaaccyyjjnneejj  rreewwoolluuccjjii..

Orkiestra rozpocz´∏a gal´, która
odby∏a si´ w gmachu Akademii
Sztuk Pi´knych w Warszawie.
Po wyst´pie dyrektor Marek Tar-
wacki w krótkim przemówieniu za-
pozna∏ goÊci z pracà Szko∏y oraz
ideà Edukacji W∏àczajàcej.

By∏a to ju˝ V edycja Ogólnopol-
skiego Konkursu Plastycznego
„Âwiat Nikiforów” organizowanego
corocznie przez Fundacj´ Wspól-
na Droga – United Way Polska, jed-
noczeÊnie gospodarza uroczystoÊci.
Celem konkursu jest rozwój osobi-
sty uzdolnionych artystycznie osób
niepe∏nosprawnych. Tym razem
w gmachu przy Krakowskim Przed-

mieÊciu nagrodzono 20 laureatów
wy∏onionych w dwuetapowym kon-
kursie spoÊród 442 nades∏anych
prac z ponad 200 Warsztatów Tera-
pii Zaj´ciowej z ca∏ej Polski. Arty-
Êci startowali w kategoriach „To
mój Êwiat” oraz „Âwi´ta Bo˝ego
Narodzenia”

Wielu wzruszeƒ i niezapomnia-
nych wra˝eƒ dostarczy∏ znany pol-
ski muzyk, kompozytor i wokalista
Tadeusz Woêniak, który wystàpi∏
wraz z rodzinà – ˝onà Jolantà Maj-
chrzak-Woêniak oraz synem Fili-
pem. Po zakoƒczeniu gali odby∏a
si´ wystawa prac laureatów.

nn PS

Nikifory 2010 rozdane

Jednym biletem do
Warszawy?

SAMODZIELNY ZESPO¸ PUBLICZNYCH ZAK¸ADÓW OPIEKI ZDROWOTNEJ
w Wieliszewie, ul. Modliƒska 1 tel.022 7822455, e-mail:szpzoz_wieliszew@pro.onet.pl
ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W WIELISZEWIE tel.: 22 782 24 55
Gabinet lekarski czynny 
od pon. do pt. w godz. 8–18 
• lekarz rodzinny, pediatra – Ewa Olczak

– Wróblewska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz

– Pacuska
• lekarz internista – Jaros∏aw Bala
• lekarz radiolog – Jacek Stefan Król
Gabinet zabiegowy czynny 
od pon. do pt. w godz. 8–18
• piel´gniarka Êrodowiskowo-

rodzinna Gra˝yna Kwiatkowska 
• po∏o˝na rodzinna Barbara Gadomska 

wizyty domowe zg∏aszane osobiÊcie lub
telefonicznie

Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 14–18
Wizyty po∏o˝nej rodzinnej w domu po zg∏oszeniu
urodzenia dziecka.

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W SKRZESZEWIE ul. Nowodworska 57,
tel. 22 782 30 26
Gabinet lekarski czynny od pon. do pt.
w godz. 8–14
• lekarz rodzinny – Ewa Olczak-Wróblewska
• lekarz pediatra – Jadwiga Szymaƒska-

-Jastrz´bska
• lekarz pediatra – Zuzanna Adamkiewicz-Pacuska
Gabinet zabiegowy czynny
od pon. do pt. w godz. 8– 13
• piel´gniarka Êrodowiskowo 

– rodzinna Jadwiga Szafraƒska
Punkt szczepieƒ Êr. w godz. 9 – 11

ZAK¸AD OPIEKI ZDROWOTNEJ
W JANÓWKU ul. Dworcowa 1,
tel. 22 775 52 25
Gabinet lekarski czynny 
od pon. do pt. w godz. 8–14
• lekarz pediatra – Zuzanna
Adamkiewicz-Pacuska
• lekarz rodzinny,pediatra 
– Ewa Olczak-Wróblewska
Gabinet zabiegowy czynny 
od pon. do pt. 
w godz. 8–14.30
• piel´gniarka rodzinna Ewa Romatowska
Punkt szczepieƒ wt. w godz. 10 –14

• Pacjenci z ZOZ-ów Janówek i Skrzeszew po godz. 14 
winni zgłaszaç si´ do ZOZ-u w Wieliszewie

• Soboty niedziele i Êwi´ta – Nocna Pomoc Lekarska w Legionowie
i Nowym Dworze Mazowieckim

• Konsultacje specjalistyczne: kardiologiczne, laryngologiczne,
urologiczne raz w miesiàcu w ZOZ Skrzeszew

• Konsultacje: pulmonologiczne, okulistyczne, badania
spirometryczne wg potrzeb

• Gabinet ginekologiczny w ZOZ Skrzeszew pon. od godz. 15
• lekarz ginekolog – poło˝nik Sławomir Chaberek
• Opieka profilaktyczna w Szkołach Podstawowych i Gimnazjach

w umawianych terminach
• Działania edukacyjne w formie wizualnej i pogadanek
• Profilaktyka próchnicy – fluoryzacja
• Promocja Zdrowia z zakresu Profilaktyki Chorób 
• Nowotworowych zawierana ze Starostwem Powiatowym

w Legionowie 
Punkt Porad Psychologicznych
ZOZ Janówek wt. w godz. 8.30 – 11
ZOZ Wieliszew wt. w godz. 11 – 14.30

Obecnie trwajà prace Gminy i ZTM nad przy-
gotowaniem dojazdów do pociàgów poprzez
dwie linie autobusowe. Dobrà informacjà dla
przysz∏ych u˝ytkowników tych linii jest fakt,
i˝ wszystkie bilety ZTM okresowe od dobo-
wych wzwy˝ b´dà wa˝ne w Warszawie i w po-
ciàgach SKM i Kolei Mazowieckich.

W piàtek, 11 czerwca odby∏ si´ technicz-
ny przeglàd tras. Nast´pnie przygotowany
zostanie przez ZTM przetarg na wy∏onie-
nie przewoênika na liniach wieliszew-
skich. JeÊli wszystko pójdzie zgodnie z pla-
nem, ju˝ pod koniec wakacji zaproponuje-
my mieszkaƒcom skok jakoÊciowy
w kwestii dojazdu nie tylko do SKM, ale
i do Warszawy – podkreÊla Pawe∏ Kownac-
ki odpowiedzialny z ramienia Gminy
za projekt i wspó∏prac´ z ZTM. A jak
podkreÊla, do projektu finansowo planuje
do∏àczyç Powiat Legionowski oraz
zaznacza, ˝e z projektem tym nie wià˝e si´
likwidacja linii PKS. Zainteresowanym
obiecujemy bie˝àce informowanie na stro-
nie www.wieliszew.pl, w naszej Gazecie
i serwisie SMS Urz´du Gminy. nn SM

Odby∏ si´ on 29 maja, na terenie
naszej Szko∏y. Ze wzgl´du na wy-
jàtkowo kapryÊnà w tym roku au-
r´, wi´kszoÊç atrakcji odbywa∏a si´
pod dachem. Na szcz´Êcie pogoda
dopisa∏a i wielbiciele potraw z gril-
la mogli si´ nimi rozkoszowaç
na Êwie˝ym powietrzu. Równie˝
przeja˝d˝ki bryczkà cieszy∏y si´
ogromnym zainteresowaniem,
a dzielny rumak wykaza∏ si´ zadzi-
wiajàcà cierpliwoÊcià i ∏agodno-
Êcià. W pomieszczeniach szkol-
nych mogliÊmy podziwiaç wyst´py
m∏odych artystów – laureatów
szkolnego Festiwalu Eurowizji oraz
uczniów klas II, które pod opiekà
Katarzyny Tytkowskiej i Ewy Misz-
tal przygotowa∏y spektakl pod ty-
tu∏em „Ananasy z naszej klasy”.
PodsumowaliÊmy równie˝ X edycj´
ogólnopolskiej akcji „Zachowaj
trzeêwy umys∏”.Tradycyjnie d∏ugie
kolejki ustawia∏ si´ po losy Lote-
rii Fantowej. Dzi´ki naszym dobro-
czyƒcom – dzieciom, rodzicom,
sponsorom: Gospodarstwu Ogrod-
niczemu „Polkwiat”, Stowarzysze-
niu Przyjació∏ Szko∏y Podstawowej
im. T. KoÊciuszki w Wieliszewie
„Bonawentura” na w∏aÊcicieli zwy-
ci´skich losów czeka∏y m.in. pi∏ki,
plecaki, wieczne pióra, odtwarza-
cze mp3, i-pod. Wszyscy mi∏oÊnicy
s∏odkoÊci mogli skosztowaç gofrów
i ciast przygotowanych przez tro-
skliwe mamy. Jednak najwa˝niej-
sza by∏a obecnoÊç licznych goÊci
– dzieci wraz z rodzicami. Celem
bowiem naszych spotkaƒ jest
wspólna zabawa ca∏ych rodzin. Ja-
ka szkoda, ˝e spotkamy si´ dopie-
ro za rok… nn NPL

Po raz kolejny spo∏ecz-
noÊç wieliszewskiej „pod-
stawówki” bawi∏a si´ na
Festynie Rodzinnym.

Festyn Rodzinny

Zataƒczy∏o 200 par... wÊród nich wieliszewskie „Promyki”

Taƒce ˚ywieckie podbi∏y serca publicznoÊci
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Hurtownia jako plan filmowy Artur ˚mijewski
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AktualnoÊci

D
awno temu, kiedy po-
wstawa∏a stolica Pol-
ski, obok Warsa i Sa-
wy mieszkali Olsz
i Ewnica.

Osada zaludnia∏a si´ i by∏o co-
raz mniej miejsca. Dlatego posta-
nowili udaç si´ na poszukiwanie
ciep∏ego i spokojnego zakàtka.
Szli wzd∏u˝ Wis∏y w kierunku pó∏-
nocno – zachodnim. Stwierdzili
jednak, ˝e rzeka mo˝e byç niebez-
pieczna i zalewaç pola, wi´c od-
dalili si´ od jej koryta. Nagle za-
uwa˝yli pi´kne tereny otoczone
lasami. By∏o tam cicho, spokojnie
Êpiewa∏y ptaki i unosi∏ si´ zapach

DziÊ prezentujemy kolejnà nagrodzonà
prac´ w konkursie „Legenda o Gminie
Wieliszew” – laureatk´ II miejsca
w kategorii klas I – III. DziÊ mo˝emy
zapoznaç si´ z pracà pod tytu∏em:

*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to Gminy i odbierz
okolicznoÊciowy kubek.

** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna
z Twoim planem taryfowym.Wys∏anie wiadomoÊci SMS
o zdefiniowanej treÊci oznacza akceptacj´ regulaminu
dost´pnego na stronie www.sisms.pl

Chcesz otrzymywaç sms 
z informacjami 
O IMPREZACH KULTURALNYCH
I SPORTOWYCH?* 

WyÊlij sms** o treÊci tak.wl05wk na numer 661 000 112

Gazeta Wieliszewska – Twój oddzia∏
wyglàda bardzo groênie. Jaka jest re-
cepta na za∏o˝enie grupy uprawiajàcej
ASG?
DAWID ˚O¸NIERZAK – Pomys∏ utworzenia
takiej grupy powsta∏ w mojej g∏owie rok
temu, gdy coraz cz´Êciej znajomi wypy-
tywali mnie o „sport”, który uprawiam.
Osoba ubrana w mundur, z wyposa˝e-
niem komandosa oraz nieprzeci´tnà jak
na realia naszej armii replikà do z∏udze-
nia przypominajàcà prawdziwy kara-
bin, rzeczywiÊcie robi na nich wra˝enie.
Po prostu trzeba to pokochaç.
N.A.F. istnieje od kwietnia ubieg∏ego
roku. Na czym w∏aÊciwie polega dzia-
∏alnoÊç grupy ASG?
W 2009 roku by∏a to bardzo nielicz-
na paczka moich kolegów z klasy, którzy
posiadali odpowiedni sprz´t oraz ch´ci
czynnego sp´dzania wolnego czasu. I tak
si´ zacz´∏o. Nic nie wró˝y∏o, ˝e nasz „od-
dzialik” maniaków ASG utrzyma si´, po-
niewa˝ wi´kszym powodzeniem w na-
szym kraju cieszy si´ paintball i do nie-
go ciàgnie wi´kszoÊç ludzi. Ostatecznie

jednak, od pierwszej akcji w kwietniu
do lipca, szeregi (N.A.F) zasili∏o 13 osób.
OdbyliÊmy w tym czasie 15 potyczek.
Podczas wakacji dosz∏o do przestoju, po-
niewa˝ cz∏onkowie grupy powyje˝d˝ali
na wakacje. A po powrocie do nauki i co-
dziennych obowiàzków ASG znów sta∏o
si´ weekendowym wytchnieniem. Prawie
w ka˝dà mo˝liwà sobot´ odbywa∏y si´
spotkania naszej grupy w opuszczonym
chlewie Paƒstwowego Gospodarstwa
Rolnego. Tak to wyglàda i dziÊ. Spotka-
nia, treningi i walki. Liczàcy dzisiaj 18 osób
N.A.F odby∏ kilka wa˝nych meczów air-
softowych m.in. z Legionowem i jednà
z warszawskich grup.
Liczycie na nowy pobór?
OczywiÊcie. Zapraszamy. JesteÊmy naj-
wi´ksza grupà zrzeszajàcà maniaków
ASG w powiecie legionowskim.Wspó∏pra-
cujemy z Grotem Legionowo, F.O.R.C.E.
Chotomów oraz graczami z Warszawy.
Nasze grono z dnia na dzieƒ si´ powi´k-
sza, wi´c jeÊli nie wiesz co robiç z wolnym
czasem, a nie chcesz wydawaç fortuny
na sprz´t, zg∏oÊ si´ do nas. Po prostu wejdê

na naszà stron´: www.naf.ubf.pl lub na-
pisz na e-mail liozaza@wp.pl a otrzymasz
wi´cej informacji. Airsoft to nie tylko
hobby, to tak˝e styl bycia.
Dzi´ki za zaproszenie, ale u mnie z kru-
cho z czasem wolnym.Wiem jednak, ˝e
ch´tni si´ znajdà. Podczas obrony wa-
∏ów przeciwpowodziowych widzia∏em
poÊwi´cenie N.A.F. w praktyce.
Staramy si´ nie ograniczaç do strzela-
nia. W ostatnich dniach nieÊliÊmy po-
moc, przy umacnianiu wa∏ów w Górze
oraz na Osiedlu M∏odych w Nowym
Dworze Mazowieckim, pracujàc ramie
w rami´ z ˝o∏nierzami i stra˝akami.
Ci´˝ka praca dla ludzi w potrzebie da-
je du˝o satysfakcji no i konsoliduje gru-
p´. Gmina mo˝e na nas liczyç. W∏àczy-
liÊmy si´ równie˝ w akcj´ pomocy Gmi-
nie Wilków. Na terenie Janówka
zbieraliÊmy dary dla powodzian. By∏o te-
go sporo.
Gratuluj´ i dzi´kuj´ za rozmow´.
Dzi´kuj´ i zapraszam do Êwietnej zaba-
wy, jakà gwarantuje ASG.

nn Rozmawia∏ Mariusz Kraszewski

WW tteeggoorroocczznneejj  wwaallccee  zz ˝̋yywwiioo∏∏eemm  bbrraa∏∏yy  uuddzziiaa∏∏  ddzziieessiiààttkkii  wwoolloonnttaarriiuusszzyy..  BByyllii  wwÊÊrróódd  nniicchh
mm∏∏ooddzzii  lluuddzziiee  zz ggrruuppyy  NNeeww  AAiirrssoofftt  FFiigghhtteerrss..  IIcchh  ppaassjjàà  jjeesstt  AASSGG  –– ssppoorrtt  ooppiieerraajjààccyy  ssii´́
nnaa ssttrrzzeellaajjààccyycchh 66--mmiilliimmeettrroowwyymmii  kkuullkkaammii  rreepplliikkaacchh  bbrroonnii..

Strzelajàc powietrzem

Êwie˝o skoszonej trawy. Olszowi
i Ewnicy bardzo spodoba∏o si´ to
miejsce i postanowili tu zamiesz-
kaç. Zbudowali dom, a potem
m∏yn uprawiali ziemi´ i hodowa-
li zwierz´ta.W nied∏ugim czasie
powstawa∏y nowe chaty i osada
zacz´∏a si´ rozrastaç. Wszyscy
mieszkaƒcy byli zadowoleni
i szcz´Êliwi postanowili nazwaç
swojà osad´. Dla uczczenia za∏o-
˝ycieli nazwano jà Olszewnica.
WieÊ si´ zaludnia∏a od strony
pó∏nocnej powsta∏a nowa osada,
którà nazwano Nowà Olszewnicà,
a pierwszà osadà nazwano Starà.
Od tej pory mamy dwie miejsco-
woÊci Olszewnic´ Starà i Nowà
Olszewnic´.

nn

Agata Lepa

Legenda
o Olszewnicy

Gazeta Wieliszewska – Panie Dy-
rektorze, jak minà∏ pierwszy rok
szkolny w Gminie Wieliszew?
ANDRZEJ SIWIEC – Bezwarunkowo do-
brze. Nie ma ˝adnych problemów.
Jakie sà plany na kolejny rok
szkolny?
W Komornicy stworzyliÊmy ofert´
dla gimnazjalistów z ca∏ej Polski.
Ubolewam, ˝e nasza szko∏a jest ma-
∏o popularna wÊród gimnazjalistów
z Gminy. A warto si´ tu uczyç- szko-
∏a jest rozwojowa. Proponujemy
klas´ policyjnà, wojskowà, klas´
s∏u˝b specjalnych, klas´ dzienni-

karsko–prawniczà i klas´ turystycz-
no–kajakarskà. Spore obl´˝enie prze-
˝ywajà oczywiÊcie klasy „munduro-
we”. Planujemy utworzenie
Uczniowskiego Klubu Sportowego.
Czy Szko∏a realizuje swój program
razem z partnerami z zewnàtrz?
Tak, podpisaliÊmy umow´ patronac-
kà z CSP Legionowo. Ponadto m∏o-
dzie˝ z klas wojskowych uczestniczy
w zaj´ciach w jednostkach wojsko-
wych. Uczniowie technikum w ra-
mach praktyk zawodowych, które or-
ganizujemy wspólnie z firmami, prze-
prowadzajà prace konserwatorskie

np. na terenie naszej szko∏y, co pozwo-
li zaoszcz´dziç kilkadziesiàt tys. z∏.
Jak wypad∏a tegoroczna matura?
Na dzieƒ dzisiejszy wszyscy ucznio-
wie podchodzàcy do matury ustnej
z j´zyków zaliczyli ten egzamin. Ma-
tury pisemne, sàdzàc po refleksjach
uczniów po egzaminie z matematy-
ki, wypad∏y dobrze.

nn  Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

Zespó∏ Szkó∏ Ponadgimnazjal-
nych w Komornicy dawne TGW
D´be, wtorek, 8 czerwca. Pi´kny,
letni dzionek. Szko∏a tonie
w Êwie˝ej zieleni. W sali gimna-
stycznej ruch od samego rana.
Pojawiajà si´ kolorowe dekora-
cje, ch∏opcy ustawiajà nag∏o-
Ênienie, migajà barwne stroje, sà
te˝ szkolne mundury: „policyjne”
i „wojskowe”.Wsz´dzie snujà si´
smakowite zapachy – przedstawi-
ciele klas pierwszych i drugich
przygotowujà pocz´stunek dla
goÊci i uczestników kolejnej edy-
cji Dnia J´zykowego.

Dzwonek. Sala wype∏nia si´ wi-
dzami. Przedstawienie rozpoczy-

na si´ korowodem tanecznym
od drzwi a˝ po „scen´”: pi´kne,
akordeonowe „Rondo” Stepha-
na Delicqa otwiera wieloj´zycz-
nà, kabaretowà „sk∏adank´”. Dla
mi∏oÊników literatury rycerskiej
mamy tu Tristana i Izold´ w b∏y-
skawicznym skrócie, wielbiciele
starego kina docenià pojawienie
si´ Marleny Dietrich, obdarowa-
nej przez wielbiciela wiadrem
pachnàcego jaÊminu i piosenkà
„Bie∏yje rozy”. „Yesterday” to
smutek porzuconego i zaraz po-
cieszenie: „Don’t worry, be hap-
py!” – zobacz, Szymon, ile jest faj-
nych dziewczyn w klasie 2b!
Wspó∏czesne scenki w j´zyku an-

gielskim uÊwiadamiajà nam, jak
wa˝na jest znajomoÊç j´zyków
obcych i co si´ dzieje, jeÊli ktoÊ
nas êle zrozumie. I jeszcze grani-
ca, która si´ otwiera, gdy do ak-
cji wkracza wielkie czerwone ser-
ce. Piosenka „Keine Grenzen” to
fina∏. A na deser jeszcze dwa
energetyczne taƒce francuskie!
No i pysznoÊci serwowane
przy stoiskach z potrawami ró˝-
nych krajów. Smacznego! I do na-
st´pnego razu.

nn  UK

OO  ppooddssuummoowwaanniiee  ppiieerrwwsszzeeggoo  rrookkuu  „„wwiieelliisszzeewwsskkiieeggoo””
ggmmiinnnneejj  sszzkkoo∏∏yy  ww  KKoommoorrnniiccyy  ppoopprroossiilliiÊÊmmyy  ddyyrreekkttoorraa
ppllaaccóówwkkii  AAnnddrrzzeejjaa  SSiiwwccaa..

SSzzkkoo∏∏aa  ww  KKoommoorrnniiccyy  cchhccee  ww  ppee∏∏nnii  kkoorrzzyyssttaaçç  zz  oottwwaarrcciiaa  ggrraanniicc
ww  zzjjeeddnnoocczzoonneejj  EEuurrooppiiee..  AAllee  zzaa  pprrzzyywwiilleejjaammii  iiddàà  oobboowwiiààzzkkii  ––
nnaa  pprrzzyykk∏∏aadd  kkoonniieecczznnooÊÊçç  nnaauukkii  jj´́zzyykkóóww  oobbccyycchh..

Co nowego w Zespole Szkó∏
w Komornicy?

Dzieƒ j´zykowy

Aktorzy po pracy
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New Airsoft Fighters przed... ... i podczas akcji
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Uczniowie remontujà swojà szko∏´
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Gazeta Wieliszewska – W tym ro-
ku Êwi´tujemy 20 lecie przywróce-
nia samorzàdów terytorialnych
w Polsce. Co zyskaliÊmy w 1990 r.
BERNARD ROGALSKI – Samorzàd to
bardzo dobra sprawa, szczególnie
w gminach mo˝emy mówiç o suk-
cesie. W mojej ocenie jednostka
gminna to strza∏ w dziesiàtk´. Ma-
∏o tego – uwa˝am, ˝e kompetencje
gmin powinny byç rozszerzone kosz-
tem powiatów, które ja osobiÊcie
uwa˝am za nieudany pomys∏.Trud-
no gminie walczyç o swoje interesy,
je˝eli nie uda si´ jej przedstawicie-
lom zawrzeç korzystnej koalicji, z re-
gu∏y miasto powiatowe dominuje
w radzie. Potrzebni sà m∏odzi i ak-
tywni ludzie, którzy zaanga˝ujà si´,
aby silnie reprezentowaç sprawy
mieszkaƒców gminy – mamy szcz´-
Êcie, bo takà osobà jest radny powia-
towy Pawe∏ Kownacki. Na poczàtku
reformy terytorialnej gmina liczy-
∏a si´ bardziej – podam przyk∏ad za-
rejestrowania pojazdu – co dawnej
zajmowa∏o krótkà chwil´ w Urz´-
dzie Gminy, dziÊ jest czasoch∏onnà

procedurà w Wydziale Komunika-
cji Starostwa Powiatowego. Mimo
wszystko uwa˝am, ˝e nauczyliÊmy
si´ ju˝ bardzo wiele – wystarczy po-
patrzeç na ogólny wizerunek na-
szych miejscowoÊci.Wróci∏y kolory,
uda∏o si´ pozbyç tej szaroburoÊci, ro-
bi si´ przecie˝ du˝o inwestycji, któ-
re powstajà wed∏ug planu.
Mamy ju˝ okreÊlone zmiany w oto-
czeniu. Czy zauwa˝y∏ Pan zmiany
w ludziach?
Owszem, i to znaczàce. Natomiast
chcia∏bym jeszcze wróciç do wàtku
„co zyskaliÊmy”. Mamy wi´cej kon-
troli nad tym, co si´ dzieje.Teraz ma-
my wi´kszy wp∏yw na to, w jaki spo-
sób i na co wydajemy gminne Êrod-
ki. To Rada decyduje, a Wójt
wykonuje. Teraz nie do pomyÊlenia
jest wykonanie inwestycji, np. kana-
lizacji w sposób, jaki jest wygodny
tylko i wy∏àcznie dla inwestora.
Stwierdzam jednak, ˝e razem z wol-
noÊcià zatraciliÊmy element rodzin-
ny – kiedyÊ w gronie rodziny spoty-
kaliÊmy si´ cz´Êciej, byliÊmy ze sobà
bardziej z˝yci. Chyba ˝yjemy coraz

szybciej i jak dostrzegam polityczne
pozytywne strony zmian w 1990 r.,
tutaj ju˝ nie jestem taki pewny. Chy-
ba korzystajàc, ˝e mo˝emy decydo-
waç, zacz´liÊmy goniç. Ka˝dy dà˝y
do podniesienia stopy ˝yciowej, bo
ma przecie˝ mo˝liwoÊci.W dawnym
systemie podejrzany by∏ ten, który
sam chcia∏ decydowaç o swoim losie
– sam prze˝y∏em niejednà „komisj´”
która chcia∏a mnie zniech´ciç
do otworzenia warsztatu samocho-
dowego. Teraz teoretycznie ka˝dy
mo˝e otworzyç dzia∏alnoÊç gospodar-
czà i te mo˝liwoÊç stwarza w∏aÊnie
samorzàdnoÊç terytorialna. Sà lu-
dzie, którym si´ udaje, ale przecie˝
nie ka˝dy urodzi∏ si´ „Ma∏yszem”
i tu widz´ gmin´ w roli opiekuna.
Przecie˝ nie ka˝dy potrafi odnaleêç
si´ w nowej rzeczywistoÊci, i nie jest
to wina spo∏eczeƒstwa, tylko syste-
mu, który ubezw∏asnowolnia∏ swo-
ich obywateli.
Czy 20-lecie to dobra pora na ob-
chody?
Uwa˝am ˝e czas najwy˝szy. Jest to
∏adna okràg∏a rocznica i widaç wy-

niki. Przez pierwsze dwie kadencje
jako samorzàd raczkowaliÊmy,
w trzeciej by∏o ju˝ lepiej, a w czwar-
tej rozkwitliÊmy. Teraz koƒczymy
piàtà kadencj´, a mamy przecie˝
radnych, którzy sà radnymi przez
cztery kadencje. Uwa˝am, ˝e powin-
niÊmy wydaç album okolicznoÊcio-
wy lub medal. Mo˝na to powtórzyç
nawet na 25-lecie.
Jakà przysz∏oÊç wró˝y Pan samo-
rzàdowi terytorialnemu w nast´p-
nych dekadach?
Mo˝e byç tylko lepiej. Samorzàd te-
rytorialny to rozp´dzone ko∏o, któ-
re ju˝ si´ nie zatrzyma. Prac´ samo-
rzàdów oceniam o wiele lepiej ni˝
Sejmu RP. Sceptyków nigdy nie bra-
kowa∏o i zapewne wszystkich nie za-
dowolimy. Jednak myÊl´, ˝e spo∏e-
czeƒstwo ma ÊwiadomoÊç, ˝e pienià-
dze publiczne trzeba wydawaç
bardzo rozsàdnie kierujàc si´ zdro-
wym kompromisem. Musimy sta-
wiaç priorytety i planowaç d∏ugoter-
minowo.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski

Wiele zyskaliÊmy

Takich rocznic
powinno byç 
wi´cej – twierdzi
radny Bernard
Rogalski,
wspominajàc
utworzenie
samorzàdów
terytorialnych.

Dzieci z zalanych terenów
odpoczywa∏y w Gminie
Wieliszew.

Po pierwszej fali (nikt nie sàdzi∏, ˝e to dopiero pierwsza) mo˝na by∏o powiedzieç, i˝
obroniliÊmy Gmin´ i Powiat. Wtedy pojawi∏a si´ refleksja, i˝ sà takie miejsca w kraju,
gdzie wielu ludzi zosta∏o pozbawionych dorobku ca∏ego ˝ycia. Takim miejscem jest Gmina
Wilków w województwie lubelskim, woda dwukrotnie zala∏a prawie 90% jej powierzchni.

Przyjechali
powodzianie

Wielkie serce dla WilkowaW poniedzia∏ek, 7 czerwca delegacja
pracowników Urz´du Gminy Wieli-
szew z wójtem Waldemarem Kownac-
kim na czele pojecha∏a do Gminy S∏u-
bice w powiecie p∏ockim.Teren ten zo-
sta∏ szczególnie dotkni´ty podczas fali
powodziowej w maju. Dlatego po de-
klaracjach wa˝ne by∏o przejÊç do czy-
nów i zorganizowaç pomoc dla poszko-
dowanych, w szczególnoÊci tych naj-
m∏odszych. Na zaproszenie Powiatu
Legionowskiego oraz Wójta Gminy
Wieliszew 55 dzieci ze Szko∏y Podsta-
wowej w Âwiniarach wraz z opiekuna-
mi do niedzieli, 13 czerwca wypoczy-
wa∏o w Centralnym OÊrodku Dosko-
nalenia Kadr Ochrony Ârodowiska
i Gospodarki Wodnej w D´bem, gdzie
wraz z wójtem grup´ przywita∏ staro-
sta Jan Grabiec.

Podczas tygodnia grupà opiekowa-
li si´ pracownicy Referatu Informacji
i Promocji Urz´du Gminy Wieliszew,
który równie˝ zapewni∏ dzieciom
wszystkie potrzebne do wypoczynku
rzeczy jak np. Êrodki czystoÊci, wod´
oraz artyku∏y sportowe. I tak podczas
tygodniowego pobytu pod skrzyd∏ami
Gminy dzieci zwiedzi∏y Pa∏ac Kultury
i Nauki w Warszawie oraz Stare Mia-
sto. Na zaproszenie dyrekcji bawi∏y si´
w Aqua Parku „Warszawianka” i wzi´-
∏y udzia∏ w warsztatach teatralnych
przeprowadzonych przez Walentyn´
Janiszewskà. Spotka∏y si´ równie˝
z rówieÊnikami ze szkó∏ na terenie
Gminy Wieliszew. Podczas pobytu
w Szkole Podstawowej w Wieliszewie
starsze dzieci bawi∏y si´ na Hali Spor-

towej a m∏odsze na szkolnym boisku.
Po sportowych zmaganiach na wszyst-
kich czeka∏y kie∏baski z grilla, ufun-
dowane przez Urzàd Gminy Wieliszew.
Dzieci otrzyma∏y równie˝ napoje oraz
s∏odycze, których sponsorem by∏a Ra-
da Rodzicielskà. Jak podkreÊla Joan-
na Twardo, dyrektor Szko∏y „w szkole
odbywa∏y si´ zaj´cia lekcyjne, dlate-
go przygotowaliÊmy na zewnàtrz miej-
sce na gry i zabawy. Wi´kszoÊç dzieci
twierdzi, ˝e fajnie sp´dzi∏y u nas
czas. By∏y niestety troch´ zamkni´te
w sobie. Przed odjazdem zrobiliÊmy
spacer po starorzeczu Narwi.”

Dzieci odwiedzi∏y równie˝ Szko∏´
Podstawowà im. Stanis∏awa Moniusz-
ki w ¸ajskach, gdzie Justyna Niegie-
rysz, nauczyciel muzyki w klasie or-
kiestry d´tej przeprowadzi∏a warszta-
ty muzyczne na instrumentach na co
dzieƒ u˝ywanych przez orkiestr´.
Po posi∏ku rozegrano mecz pi∏ki no˝-
nej, który zakoƒczy∏ si´ wynikiem 3:1
dla dru˝yny z Âwiniar. Mi∏ym akcen-
tem by∏a piàtkowa wizyta w restau-
racji McDonald’s w Legionowie, któ-
ra zafundowa∏a dzieciom posi∏ek
i drobne upominki.

Pobyt dzieci ze Âwiniar by∏ mo˝li-
wy dzi´ki wspó∏pracy Gminy, Powia-
tu oraz Krajowego Komitetu Wycho-
wania Resocjalizujàcego w Serocku.
Wa˝ne, ˝e kilka podmiotów tak szyb-
ko, sprawnie zorganizowa∏o i co wa˝-
ne sfinansowa∏o pobyt dzieciom, by
pozwoliç im choç na troch´ zapo-
mnieç o swoich traumatycznych prze-
˝yciach – mówi Pawe∏ Kownacki ko-
ordynujàcy pobyt grupy powodzian
w Gminie Wieliszew. nn  PS

„Szanowni Paƒstwo, Gmin´ Wilków do-
tkn´∏a niespotykana dotychczas trage-
dia, powódê, w wyniku której dosz∏o
do zalania ponad 90% ogólnej po-
wierzchni ca∏ej Gminy. Kataklizm po-
zbawi∏ dachu nad g∏owà ponad 4000 lu-
dzi. Zostali oni bez Êrodków do ˝ycia,
utracili bezpowrotnie swoje gospo-
darstwa, sprz´t do produkcji. Zniszcze-
niu uleg∏a praktycznie ca∏a infra-
struktura Gminy s∏u˝àca mieszkaƒ-
com” – tak o pomoc prosi∏ Wójt
Gminy Wilków Grzegorz Teresiƒski.

Dlatego wieliszewskie Stowarzy-
szenie eMka zorganizowa∏o akcj´
charytatywnà „Pomó˝my powodzia-
nom z Gminy Wilków” zapraszajàc
do uczestnictwa w niej lokalne sa-
morzàdy i stowarzyszenia.Akcja to-
czy∏a si´ pod auspicjami legionow-
skiego oddzia∏u PCK.

Za∏o˝yliÊmy stron´ internetowà
www.dlawilkowa.pl gdzie przedsta-
wiliÊmy ci´˝ki los mieszkaƒców
Wilkowa i poprosiliÊmy mieszkaƒ-
ców o pomoc w zbieraniu darów dla
powodzian. „Efekt akcji przerós∏
nasze najÊmielsze oczekiwania”
– mówi prezes eMki i pomys∏odaw-
ca przedsi´wzi´cia Pawe∏ Kownac-
ki. Patronatem akcj´ obj´li: staro-
sta Jan Grabiec i wójt Wieliszewa
Waldemar Kownacki. Mocno akcj´
wspar∏y pozosta∏e samorzàdy i orga-
nizacje lokalne. G∏ównà centralà
dowodzenia akcjà sta∏ si´ Urzàd
Gminy Wieliszew, gdzie mieszkaƒcy
ca∏ego powiatu dostarczali imponu-

jàce iloÊci darów – dodaje prezes
eMki.

Pierwszy etap akcji zakoƒczy∏
si´ 2 czerwca, kiedy to grupa gim-
nazjalistów z Wieliszewa i pracow-
ników Urz´du przez kilkadziesiàt
minut pakowa∏a dary przekazane
przez mieszkaƒców Powiatu Legio-
nowskiego (w tym transporcie g∏ów-
nie z Wieliszewa).

Ponad 100 worków przebranej
i wyselekcjonowanej odzie˝y (co
podkreÊlali póêniej obdarowani), set-
ki worków i kartonów ˝ywnoÊci, ar-
tyku∏ów chemicznych, higienicznych
i narz´dzi do sprzàtania, a nawet po-
nad tona zbo˝a wype∏ni∏y ci´˝arów-
k´ o ∏adownoÊci 7 ton. Ponadto Wójt
Gminy Wieliszew Waldemar Kownac-
ki ze Êrodków Gminy Wieliszew zaku-
pi∏ dla powodzian profesjonalnà myj-
k´ ciÊnieniowà oraz agregat pràdo-
twórczy.

Tak wy∏adowany konwój wyruszy∏
w prawie 200-kilometrowà podró˝
do Wilkowa. Na miejscu na nasz
transport oczekiwa∏a Agata Âwiàtek
kierownik biura LGD Owocowy
Szlak i pokierowa∏a go do szko∏y
w zespole szkó∏ w Opolu Lubelskim.
Nast´pnie delegacja na czele z wój-
tem Waldemarem Kownackim prze-
jecha∏a przez zalane dotychczas te-
reny Gminy Wilków. Obraz szkód wy-
rzàdzonych przez kataklizm okaza∏
si´ jeszcze bardziej wstrzàsajàcy ni˝
ten obserwowany w telewizji. Znisz-
czone budynki, wyrzucone przed do-

my zalane meble, boisko w szkole
w Wilkowie przypominajàce wielkie
jezioro, zacieki na Êcianach szko∏y
i urz´du wskazujàce niedawny jesz-
cze poziom wody a ca∏y ten obraz do-
pe∏niony wszechobecnym okrop-
nym zapachem mu∏u utwierdzajà
w potrzebie dalszej pomocy temu
doÊwiadczonemu przez kataklizm
miejscu.

Dlatego naturalnym by∏ ciàg dal-
szy akcji dla gminy, którà dotkn´-
∏a jeszcze wy˝sza fala powodzi.
Efektem tych dzia∏aƒ by∏a jeszcze
bardziej okaza∏a liczba darów zwie-
zionych z pozosta∏ych gmin powia-
tu, zw∏aszcza z Legionowa a tak˝e
z Parafii w Janówku. I tak jeszcze
bardziej obcià˝ona ci´˝arówka wy-
ruszy∏a 10 czerwca do magazynu
w Opolu Lubelskim. Wszystko
wskazuje, i˝ to nie koniec akcji,
gdy˝ kolejne dary sp∏ywajà do bu-
dynku Urz´du Gminy Wieliszew.
Stowarzyszenie eMka rozpocz´∏o
w Gminie Wieliszew zbiórk´ pieni´-
dzy przeznaczonych na potrzeby po-
szkodowanych przez wielkà wod´
dzieci z Gminy Wilków. Szczegó∏y do-
tyczàce akcji Stowarzyszenia eMka
znajdziecie Paƒstwo na str. 16 naszej
Gazety. JeÊli chcà Paƒstwo wspo-
móc akcj´ pomocy powodzianom
z Gminy Wilków prosimy o kontakt
pod numerami telefonów
227822632 lub 0 513 124 280
(Pawe∏ Kownacki). nn  SM
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Od dzieci ze Âwiniar dla Gminy
Wieliszew

MacDonald potrafi spe∏niaç
marzenia

Mecz przyjaêni Âwiniary – ¸ajski
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Zalana szko∏a w Wilkowie przed drugà 3-metrowà falà Gmina Wieliszew wys∏a∏a dwa transporty z darami
dla powodzian

ob
ie 

fo
t.

BT



8 gazeta wieliszewska xx 17 czerwca 2010

AktualnoÊci

A jednak nawet wtedy obroƒ-
cy wa∏u w Górze nie usta-
wali w wysi∏kach. We wto-

rek, prac´ na wale kontynuowa∏o
40 ˝o∏nierzy, ponad 20 stra˝aków
i kilkudziesi´ciu cywilnych wolon-
tariuszy.Tego dnia uda∏o si´ w pe∏-
ni opanowaç ˝ywio∏. Liczba po∏o-
˝onych na wale worków okaza∏a
si´ wystarczajàca, w zwiàzku z tym
s∏u˝by zakoƒczy∏y ten etap.W dal-
szym ciàgu jednak na miejscu po-
zosta∏a ich cz´Êç w celu ca∏odobo-
wej kontroli stanu wa∏ów. Teren
akcji zabezpieczyli policjanci.

Równie˝ w Êrod´ monitorowanie
sytuacji na najbardziej zagro˝o-
nym odcinku by∏o kontynuowane
przez 20 stra˝aków i 20 ˝o∏nierzy.
Mimo opanowania sytuacji i za˝e-
gnania najwi´kszego zagro˝enia,
alarm powodziowy trwa∏ nadal
i obowiàzywa∏ do odwo∏ania. Po-
ziom wody wcià˝ znacznie przekra-
cza∏ stan alarmowy. Zespó∏ Zarzà-
dzania Kryzysowego, mimo stwier-
dzenia, ˝e stan wa∏ów obecnie
gwarantuje zatrzymanie wody,
uwzgl´dni∏ ewentualnoÊç pogor-
szenia sytuacji. Niestety, ta zapo-

biegliwoÊç znalaz∏a wkrótce uza-
sadnienie. Z wtorku na Êrod´,
8-9 czerwca, przez Gmin´ Wieli-
szew przesz∏a kolejna fala powo-
dziowa wywo∏ana ulewnymi desz-
czami na po∏udniu Polski.
Na szcz´Êcie by∏a ona znacznie ∏a-
godniejsza, choç w porównaniu
z pierwszà – z uwagi na stopieƒ na-
siàkni´cia wa∏ów i d∏ugoÊç utrzy-
mywania si´ – równie groêna.
Znów na wa∏ach pojawili si´ stra-
˝acy z gminnych OSP, ˝o∏nierze
i cywilni wolontariusze. Ju˝ w po-
niedzia∏ek, 7 czerwca by∏y umac-

niane najbardziej zagro˝one miej-
sca, dzi´ki czemu w dniu, kiedy
poziom wody osiàgnà∏ najwy˝szy
stan, wa∏y stanowi∏y ju˝ pewnà
ochron´. Choç woda w Narwi opa-
da∏a bardzo wolno wa∏y okaza∏y
si´ dobrze umocnione. Alarm
przeciwpowodziowy zosta∏ odwo-
∏any w poniedzia∏ek, 14 czerwca.
Wszyscy mogli odetchnàç z ulgà.

Obecnie Gmina Wieliszew kon-
tynuuje szacowanie kosztów akcji
przeciwpowodziowej, ale ju˝ dzi-
siaj wiadomo, ˝e poch∏onie ona
setki tysi´cy z∏. Jednak nie zamy-

kamy si´ w naszych k∏opotach
wiedzàc, ˝e inni sà przez ˝ywio∏
znacznie bardziej poszkodowani.
Gmina Wilków znikn´∏a
pod „wielkà wodà” dwukrotnie
tracàc w ten sposób na wiele ty-
godni ponad 90% swojej po-
wierzchni. O darach wys∏anych po-
wodzianom przez Gmin´ Wieli-
szew i Stowarzyszenie eMka oraz
o zorganizowanym przez nas wy-
poczynku dla dzieci z dotkni´tych
kataklizmem Âwiniar piszemy
w Gazecie na str. 7.
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Wielka Woda zatrzymana
„Składam serdeczne
wyrazy
podzi´kowania
i szacunku osobom,
które w tak trudnych
chwilach
zaanga˝owały si´
w walk´ z ˝ywiołem.
Ich praca,
niejednokrotnie
tytaniczna, trwajàca
dzieƒ i noc,
skutecznie za˝egnała
niebezpieczeƒstwo.
Szczególne uznanie
nale˝y si´ osobom,
które przybyły
z pomocà
z sàsiednich gmin.
Ten wyraz
solidarnoÊci
pozostanie w naszych
sercach i pami´ci.”
– napisał
w oÊwiadczeniu wójt
Waldemar Kownacki,
gdy sytuacja była ju˝
opanowana.

Mariusz Kraszewski

Juz przed pojawieniem si´ fali kulminacyjnej wójt Waldemar
Kownacki zarzàdzi∏ przygotowania do obrony wa∏ów

Na apel o pomoc odpowiedzieli ratownicy
legionowskiego WOPR

˚o∏nierze, ratownicy i mieszkaƒcy Gminy wspierani przez ci´˝ki sprz´t
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Sypanie mokrego piachu w worki 
to ci´˝ka harówka.

Ta trwa∏a ponad 2 tygodnie.
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AktualnoÊci

INSTYTUCJE BIORÑCE UDZIAŁ W WALCE Z POWODZIÑ
• Powiatowe Centrum

Zarzàdzania Kryzysowego
w Legionowie

• Paƒstwowa Stra˝
Po˝arna w Legionowie

• Jednostka Ratowniczo-
GaÊnicza w Legionowie

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Janówku

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Krubinie

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Ka∏usznie

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Skrzeszewie

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Wieliszewie

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Legionowie

• Ochotnicza Stra˝ Po˝arna
w Woli Kie∏piƒskiej

• Ochotnicza 
Stra˝ Po˝arna w Serocku

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna
w Stanis∏awowie
Zegrzyƒskim

• Ochotnicza 
Stra˝ Po˝arna
w Kàtach W´gierskich

• Ochotnicza Stra˝
Po˝arna w Niepor´cie

• Urzàd Gminy
Wieliszew

• ˚o∏nierzom z Jednostek
Wojskowych:
– 3350 z Legionowa
– 1237 z Legionowa
– 4389 z Tomaszowa

Mazowieckiego
– 3791 z Ciechanowa

• Legionowskie Wodne
Ochotnicze Pogotowie
Ratunkowe

• harcerze z Hufca
Legionowo im. Szarych
Szeregów „Rój-Tom”

• Komenda Powiatowa
Policji w Legionowie

• Komisariat Policji
w Wieliszewie

• Centrum Szkolenia
Policji w Legionowie

• Regionalny Zarzàd
Gospodarki Wodnej
w Warszawie 
Zarzàd Zlewni Narwi
z siedzibà w D´bem
Zenon Ch´ç

• Wojewódzki Zarzàd
Melioracji i Urzàdzeƒ
Wodnych w Warszawie
– Inspektorat Nowy
Dwór Mazowiecki
Tadeusz KiliÊ

• Parafia
pw. Êw. Bart∏omieja
w Janówku Pierwszym

Gazeta Wieliszewska – Jakie zadania
realizowa∏ Wójt Gminy Wieliszew
w okresie zagro˝enia powodzià?
WALDEMAR KOWNACKI – Wójt jako
organ uprawniony ustawowo jest zo-
bowiàzany do dzia∏aƒ zwiàzanych
z og∏oszeniem alarmu przeciwpowo-
dziowego. Zwo∏aliÊmy narad´ Zespo-
∏u Zarzàdzania Kryzysowego, który
odby∏ posiedzenie w trybie nadzwy-
czajnym.W wyniku prac wyznaczy-
liÊmy w Urz´dzie Gminy sta∏y dy˝ur.
Jego cz∏onkowie koordynowali dzia-
∏ania s∏u˝b przyjmujàc meldunki
i kierujàc Êrodki na odcinki najbar-
dziej zagro˝one. Najwa˝niejsze by∏y
jednak nasze dzia∏ania w terenie.
Dzisiaj mo˝emy ju˝ o tej sytuacji
mówiç spokojnie, ale wtedy stan´∏y
przed nami trudne zadania. Zorga-
nizowanie zaopatrzenia wymaga∏o
precyzyjnej koordynacji – wykorzy-
stania sprz´tu, materia∏ów oraz
skierowania s∏u˝b i wolontariuszy
tam, gdzie byli najpilniej potrzebni.
Sytuacja zmienia∏a si´ z minuty
na minut´.To by∏ ci´˝ki czas. Ze swo-
im zast´pcà Andrzejem Szczodrow-
skim sp´dziliÊmy na terenie szczegól-
nie zagro˝onym niejedna dob´, aby
na bie˝àco rozwiàzywaç pojawiajà-
ce si´ problemy.W najci´˝szych mo-
mentach wydawa∏o si´, ˝e nie podo-
∏amy. Sytuacja wyglàda∏a drama-
tycznie – noc, burze z ulewà, stan
wody dochodzàcy do wysokoÊci nie-
ca∏ego metra od korony wa∏u, post´-
pujàce „przesiàki”, koniecznoÊç
transportowania w tych warun-
kach dziesiàtków tysi´cy worków
z piaskiem przez zabagnione ciàgi
komunikacyjne... Niebezpieczeƒstwo
by∏o bardzo realne. Na szcz´Êcie dzi-
siaj mo˝emy powiedzieç, ˝e uda∏o si´
uratowaç wa∏y, a dzi´ki temu doby-
tek wielu naszych mieszkaƒców.
Naszà Gmin´ uda∏o si´ uratowaç
przed kataklizmem. By∏o to mo˝-
liwe dzi´ki zaanga˝owaniu wielu
osób i instytucji.
Ludziom i instytucjom pracujà-
cym z wielkim poÊwi´ceniem nale-
˝à si´ serdeczne podzi´kowania.
Bardzo chc´ wymieniç wszystkich,
ale niestety fizycznie jest to niemo˝-
liwe. Dzi´kuj´ staroÊcie Janowi Grab-
cowi za zaanga˝owanie równie˝
na rzecz naszej Gminy. Dzi´kuj´ for-
macjom wojskowym – wielu ̋ o∏nie-
rzy pracowa∏o dla naszego bezpie-
czeƒstwa. Na r´ce brygadiera Mariu-
sza Muchy sk∏adam podzi´kowania
skierowanie do cz∏onków Powiato-
wej Stra˝y Po˝arnej w Legionowie
za fachowoÊç i merytoryczne podpo-
wiedzi. Dzi´kuj´ Komendzie Powia-
towej Policji w Legionowie, Ko-
mendzie Policji w Wieliszewie i Cen-
trum Szkolenia Policji w Legionowie
za ochron´ wa∏ów przed nieÊwiado-

mymi zagro˝enia „ciekawskimi”.
Naszym druhom z Ochotniczych
Stra˝y Po˝arnych nale˝à si´ równie˝
wyrazy szczególnej wdzi´cznoÊci
– oni jako pierwsi zostali wprowa-
dzeni do s∏u˝by na wa∏ach ju˝
w Êrod´, 19 maja. Dzi´kuj´ para-
fiom, które zaanga˝owa∏y si´ w or-
ganizacj´ pomocy poprzez skutecz-
ne apele o zg∏aszanie si´ wolontariu-
szy. Nie mo˝emy zapomnieç
o zaanga˝owaniu so∏tysów – dzi´ki
nim mogliÊmy utrzymywaç kontakt
z mieszkaƒcami. S∏owa wdzi´czno-
Êci chc´ skierowaç równie˝ do pra-
cowników Urz´du Gminy, dla któ-
rych poj´cie „s∏u˝ba” nie okaza∏o si´
puste. Bardzo dzi´kuj´ samym
mieszkaƒcom, poniewa˝ ci´˝kà pra-
cà fizycznà wspierali nasze wysi∏ki
niemal bezustannie.
Czy ju˝ dzisiaj nasuwajà si´ wnio-
ski, które w przysz∏oÊci mogà po-
móc nam w skutecznej walce z za-
gro˝eniami?
Z naszych dzia∏aƒ wynika wniosek,
˝e obiekty infrastruktury zabezpie-
czajàcej koryto rzeki: zapory boczne,
budowle i urzàdzenia in˝ynieryjne,
przepompownie, Êluzy, niestety sà
zaniedbane. Widzimy koniecznoÊç
inwestowania w te obiekty. Nam
uda∏o si´ obroniç wa∏y; sprawiç, ˝e
miejscowoÊci nie zosta∏y zalane.
ZapobiegliÊmy wielomilionowym
stratom poprzez zaanga˝owanie se-
tek tysi´cy z∏otych doraênie. Mo˝na
wnioskowaç, ˝e zaanga˝owanie po-
dobnych Êrodków w szerszym zakre-
sie zapewni∏oby bezpieczeƒstwo te-
renom, które w tym roku najbar-
dziej ucierpia∏y. Podglàdajàc
na przyk∏ad przezornoÊç naszych sà-
siadów zza Odry mo˝emy stwierdziç,
˝e inwestowanie w infrastruktur´
przeciwpowodziowà paradoksalnie
przynosi znaczne oszcz´dnoÊci, po-
niewa˝ wtedy straty w wyniku ka-
taklizmu sà niewspó∏miernie ni˝sze.
Kto odpowiada za budow´ i utrzy-
manie infrastruktury przeciwpo-
wodziowej?
Âledzàc doniesienia mediów mo˝na
odnieÊç wra˝enie, ˝e nastàpi∏o roz-
mycie kompetencji. Zbyt wiele pod-
miotów jest odpowiedzialnych
za stan urzàdzeƒ chroniàcych
przed powodzià, natomiast w mo-
mencie wystàpienia kataklizmu
z problemem musi borykaç si´ lokal-
na spo∏ecznoÊç. Jej przedstawiciele
– wójt, burmistrz lub prezydent
– zmuszeni sà odpowiadaç za zanie-
dbania innych podmiotów. Regula-
cje prawne powinny iÊç w kierunku
przekazania odpowiedzialnoÊci oraz
Êrodków w r´ce jednej instytucji,
na przyk∏ad powiatów.

nn Rozmawia∏ 
Mariusz Kraszewski

Rozmawiamy 
z Wójtem Gminy Wieliszew

Waldemarem Kownackim
o...

˚o∏nierze patrolujà wa∏y w Górze Starosta Jan Grabiec, komendant OSP Wies∏aw
WiÊniewolski i kierownik RIiP Pawe∏ Kownacki

W najtrudniejszych chwilach trzeba by∏o pracowaç nawet
w nocy

Stra˝acy z gminnych OSP umacniajà podmytà drog´
dojazdowà do wa∏u

Kilkunastokilogramowe worki lata∏y jak piórka... ... a jednak ich ci´˝ar umacnia∏ nasiàkni´tà podstaw´ wa∏u

Czasami niezb´dne by∏y ma∏e poprawki... ... i krótkie chwile na odpoczynek

Ostatnie worki... i wreszcie czas na pamiàtkowe zdj´cie... Wielka Woda ust´puje. WygraliÊmy!

Konferencja prasowa w Starostwie Powiatowym
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W Gminnym
OÊrodku Kultury
działa kurs gry
na gitarze.
Prowadzi go
Mikołaj
Zwoliƒski,
pasjonat muzyki
klasycznej
i rockowej.

Gazeta Wieliszewska – Panie Miko-
∏aju, w nowym Gminnym OÊrodku
Kultury udziela Pan lekcji gry na gi-
tarze.
MIKO¸AJ ZWOLI¡SKI – Na poczàtku
kursanci sà jakby zbici z tropu, bo
czym innym jest s∏uchanie pi´knej gry
na gitarze, a czym innym samodziel-
ne zagranie pi´knych dêwi´ków. Cz´-
sto dzieci sà zauroczone grà gwiazd
z MTV, siostry w KoÊciele czy znajome-
go. Gitara, jak ka˝dy instrument, wy-
maga poÊwi´cenia, samozaparcia
i czasu. I ten instrument potrafi na-
wet zaboleç, wie o tym ka˝dy poczàt-
kujàcy gitarzysta. Trzeba mieç wi´c
sporo wytrzyma∏oÊci.

A jak Pan ocenia naszà
m∏odzie˝. Czy sà tam ta-
lenty o których nied∏ugo
us∏yszymy?

Aktualnie mam siedmioro
uczniów i ju˝ wÊród nich widz´

talenty, które przy regularnej prakty-
ce, b´dà gra∏y na bardzo wysokim po-
ziomie, mo˝e nie zawodowo, ale
na pewno hobbistycznie
Powiedzmy, ˝e chcia∏bym zapisaç
dziecko na kurs gitary. Co oprócz s∏u-
chu muzycznego dziecko powinno
wnieÊç na zaj´cia?
JeÊli przyjdzie ju˝ ktoÊ zaawansowa-
ny, zaczyna graç oczywiÊcie na swoim
poziomie. Lekcje sà raczej indywidu-
alne, bo uwa˝am, ˝e taka forma zaj´ç
daje najlepsze efekty. Lepiej spotkaç
si´ z uczniem na 30 min. ni˝ w du˝ej
grupie na d∏u˝ej. Stosuj´ cz´sto zaj´-
cia dwuosobowe i sà one bardzo efek-
tywne. Cz´sto dzieci przychodzà para-
mi, bo czujà si´ pewnej. W Wielisze-
wie póki co nie planujemy zaj´ç
w wi´kszej grupach.
Czy gitara jest Pana najwi´kszà pa-
sjà?
Przyznam ˝e zespo∏owo nie wy˝ywa-
∏em si´ na gitarze. OczywiÊcie mieli-
Êmy kole˝eƒski zespó∏ z gitarà, basem
i perkusjà ale nie wysz∏o to poza po-
ziom hobbistyczny. Gitara to pi´kny
instrument, jestem absolwentem szko-
∏y Êredniej na gitarze. Potem mia∏em
przerw´ bo muzykologia, którà studio-
wa∏em, nie jest stricte zwiàzana z gra-
niem tylko bardziej z teorià i historià
muzyki. Potem mia∏em d∏ugà przygo-
d´ z chórem akademickim UW, gdzie
pracowa∏em jako instruktor, dlatego
te˝ w Jab∏onnie oprócz gitary ucz´ Êpie-
wania. Potem mia∏em chwil´ przerwy,

w której pracowa∏em jako sprzedaw-
ca p∏yt z muzykà powa˝nà w Warsza-
wie. Dobrze wspominam ten czas
– praca z ambitnà muzykà oraz wy-
magajàcym klientem by∏a satysfakcjo-
nujàca. Gdy jedenaÊcie lat temu prze-
prowadzi∏em si´ z Warszawy do Legio-
nowa, nie mia∏em w planach uczenia
gry na instrumentach. Jednak po tym
jak powi´kszy∏a si´ rodzina ch´tnie
skorzysta∏em z okazji, aby wróciç
do gitary i rozpoczàç prac´ bli˝ej miej-
sca zamieszkania – troch´ musia∏em
si´ przestawiç, aby zaczàç uczyç i rów-
nie˝ wróciç do dawnej formy. Praca
sprawia mi satysfakcj´, ciesz´ si´, ˝e
kurs si´ rozwija i ˝e na zaj´ciach spo-
tykam dzieci i m∏odzie˝ z zaintereso-
waniami innymi ni˝ tylko komputer
i telewizja.
Czyli pracuje Pan z dzieçmi zmoty-
wowanymi?
Akurat powody, dla których dzieci
chcà nauczyç si´ graç na gitarze, sà
ró˝ne. Mo˝na wymieniç tu mod´, czy-
li „kole˝anka gra, kolega gra wi´c ja
te˝ chc´”. KiedyÊ by∏a moda na key-
boardy, teraz gitara prze˝ywa ma∏y re-
nesans. O wiele trwalsze sà pasje i za-
interesowania muzyczne przekazy-
wane przez rodziców. Od razu
rozpoznaje po dziecku, ˝e pochodzi
z domu, w którym muzyka jest obec-
na, czy poprzez aktywnà gr´ lub za-
interesowania muzykà.To przechodzi
na dzieci, które przychodzà os∏uchane
i ∏atwiej si´ uczà. Z drugiej strony
przychodzà do mnie dzieci które nie
tylko nie znajà ˝adnych gitarzystów
ani zespo∏ów gitarowych, ale nawet
nie potrafià wymieniç powodów, dla-
czego w∏aÊnie wybra∏y gitar´. Cz´sto
te dzieci s∏uchajà hip-hopu, w którym

Zawodnicy wystartowali podzie-
leni na 8 kategorii o d∏ugoÊci tra-
sy oko∏o kilometra, wzd∏u˝ któ-
rej ustawili si´ mieszkaƒcy, aby
dopingowaç najm∏odszych. Zwy-
ci´zcami byli wszyscy, którzy
w ten dzieƒ postanowili uczest-
niczyç w Êwi´cie kolarstwa. Naj-
wi´kszà nagrodà by∏a satysfak-
cja z udzia∏u, ale na ch´tnych

czeka∏y równie˝ smaczne kie∏ba-
ski pieczone na ognisku oraz to,
co dzieci lubià najbardziej – s∏o-
dycze i lody.To ju˝ XI edycja te-
go wyÊcigu. Wed∏ug zapewnieƒ
organizatorów, kolejne zmagania
sportowe odb´dà si´ ju˝ za rok.
Dlatego warto trenowaç kondy-
cj´ ju˝ od dziÊ.
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Âwi´to obchodzone 15 maja ma
ju˝ 9 lat. Jego celem jest uczenie
dostrzegania pi´kna przyrody pol-
skiej, dbanie o Êrodowisko, pozna-
wanie gatunków roÊlin i zwierzàt.

Tego dnia w Szkole dominowa-
∏y barwy niebieskie, zielone i ˝ó∏-
te. Dzieci najpierw obejrza∏y pre-
zentacj´ „Niebieskie” pokazujàcà,
˝e ten kolor mogà mieç nie tylko
roÊliny, ale i zwierz´ta, a nawet
grzyby. Nast´pnie uczniowie wyko-
nali portrety niezapominajek wy-
eksponowane w galerii szkolnej.
Planowane zaj´cia terenowe odby-
∏y si´ z racji deszczowej pogody
w budynku. Ich efektem sà zielni-
ki drzew oraz krzewów iglastych
i liÊciastych. Zadania specjalne do-
tyczy∏y przys∏owia zwiàzanego z 15
maja, znajomoÊci znaczenia skrzy-
pu oraz zastosowania w dzisiej-

szych czasach tataraku, którego
charakterystyczny zapach znajà
bardzo dobrze starsi ludzie.

Na wszystkich uczniów czeka∏
niezapominajkowy bufet z koloro-
wymi warzywami, surówkami i so-
kami warzywnymi.Wszystkie pra-
ce wyeksponowano w ramkach
wykonanych dla zbadania ró˝no-
rodnoÊci roÊlin. Przeprowadzono
tak˝e zbiórk´ baterii, puszek alu-
miniowych i nakr´tek, której wy-
niki przesz∏y najÊmielsze oczeki-
wania – zebrano ok. 30 kg.

Mimo ˝e na zewnàtrz by∏o sza-
ro, w naszej Szkole dzi´ki tym dzia-
∏aniom zrobi∏o si´ bardzo barwnie.
Na zakoƒczenie ka˝da klasa otrzy-
ma∏a kolorowy dyplom z dedyka-
cjà „dla mi∏oÊników przyrody”.

nn Ma∏gorzata Szadura

Niezapominajka w Skrzeszewie

Rakietnice na pokaz
Na dni otwartych koszar ˝o∏nierze z 60.
Wieliszewskiego Dywizjonu Rakietowe-
go Obrony Powietrznej im. Gen. Dyw. Gu-
stawa Konstantego Orlicz-Dreszera w Ol-
szewnicy Starej zaprosili mieszkaƒców
Gminy Wieliszew. Okazjà by∏y obcho-
dy 40. rocznicy sformowania dywizjonu,
który wpisa∏ si´ w histori´ naszej Gmi-
ny. Nic wi´c dziwnego, ˝e szczególnie
m∏odzie˝ skorzysta∏a z prezentu na Dzieƒ
Dziecka i t∏umnie odwiedzi∏a koszary.

Atrakcji by∏o co nie miara – pluton
obrony Dywizjonu pod dowództwem
chor. sztabowego Arkadiusza Pietrowskie-
go zaprezentowa∏ pokaz walki wr´cz, na-
st´pnie odby∏ si´ dynamiczny pokaz
pracy bojowej. ˚o∏nierze przygotowali sy-
mulacje napadu na posterunek polowy,
nie oszcz´dzajàc materia∏ów pirotech-
nicznych oraz Êlepej amunicji. By∏ te˝ po-
kaz broni przeciwlotniczej – ˝o∏nierze za-
prezentowali ∏adowanie rakiety Me-
wa 125 SC na wyrzutni´ oraz przejazd
pojazdów gàsienicowych. Nie zabrak∏o ty-
powo ̋ o∏nierskiej kuchni – po wra˝eniach
na placu çwiczeƒ ka˝dy mia∏ okazj´
skosztowaç wojskowej grochówki. Do dys-
pozycji zwiedzajàcych by∏ równie˝ sprz´t
bojowy oraz symulatory strzelnicze wy-
stawione na boisku jednostki. nn PS

gitara pojawia si´ rzadko lub wcale.
Ale takie przypadki nie sà cz´ste.
Czy ma Pan jakieÊ hobby poza mu-
zykà?
Swojego czasu cz´sto chodzi∏em po gó-
rach i ch´tnie bym do tego wróci∏. Jak
tylko dzieci podrosnà nie b´dà mia∏y
wyboru. Interesuj´ si´ równie˝ astro-
nomià ale to wcale nie takie pozamu-
zyczne, bo ju˝ w staro˝ytnych kultu-
rach czy nawet w Êredniowieczu ∏àczo-
no te dwie dziedziny – przypomn´
tylko termin „harmonia mundi”.
Gwiaêdziste, pe∏ne niewiadomych i za-
gadek niebo potrafi niesamowicie
wciàgàç... Jak jest czas, lubi´ jeêdziç
na rowerze.
Czy na Paƒskich zaj´ciach pojawia
si´ „muzyka dawna”?
Staram si´ jà delikatnie „przemycaç”,
przewa˝nie jednak nie zaczynamy
od klasyki. Dzieci chcà graç i uczyç si´
na utworach wspó∏czesnych, a nie
na Bachu. Je˝eli jednak ktoÊ wyrazi
ch´ç – jasne. Natomiast do celów szko-
leniowych u˝ywamy mistrzów gitary:
jak Erica Claptona, Led Zeppelin czy
AC/DC. Ci bardziej zaawansowani
pracujà np. nad utworami Hendrick-
sa. Natomiast stwierdzam, ˝e szko∏y
traktujà wspó∏czesnà muzyk´ po ma-
coszemu. Wa˝ne jest oczywiÊcie wie-
dzieç o Bachu i Chopinie, ale s∏ucha-
jàc radia czy telewizji dzieci nie potra-
fià rozró˝niç podstawowych stylów
muzyki rozrywkowej, bo w szkole
na zaj´ciach si´ o tym nie mówi. Ja
staram si´ to nadrobiç i zach´cam
dzieci do Êledzenia tego, co grane jest
teraz – to przede wszystkim jest mu-
zykà i cz´Êcià kultury naszych czasów.

nn Rozmawia∏ Piotr Sypniewski
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AktualnoÊci

Muzyka jest tu i teraz
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Gazeta Wieliszewska poleca...

ww Vicky Cristina
Barcelona

Re˝yseria, scenariusz: Woody Allen,
zdj´cia: Javier Aguirresarobe,
produkcja: Hiszpania, 2008, czas: 96 min.

Znudzona dostatkiem Europa
szuka w filmie Allena nowych
podniet nie chcàc straciç war-
toÊci dla niej najcenniejszej
– przyjemnoÊci. Dlatego to, co
wyuzdane zabiera si´ do tego,
co racjonalne (bo cnota umiar-
kowania odpad∏a ju˝ w przed-
biegach) ostro˝nie jak wilk
do je˝a. A i to dla przeci´tne-
go Amerykanina, którego typo-
wym przyk∏adem jest re˝yser
„Vicky Cristina Barcelona”,
ma posmak rozpusty za˝ywanej
w atmosferze artystycznego
nie∏adu wkomponowanego
w multiwiecznà histori´ ko-
lebki, macicy, prapoczàtku
i niemal˝e arkadii.
Warto sobie przypomnieç dzie-
je utworzenia USA, bo bez tej
wiedzy grozi nam opaczne zro-
zumienie g∏´bokiego sensu po-
dró˝y, jakà odbywajà do Hisz-
panii bohaterki filmu Woodde-
go Allena. Vicky przybywa
do Barcelony na wakacje, ale
w Katalonii szuka czegoÊ wi´-
cej, ni˝ s∏oneczne kàpiele.
W przededniu Êlubu jest roz-
darta pomi´dzy rozwagà i ro-
mantyzmem – przysz∏ego m´˝a
nie kocha, lecz szanuje z uwa-
gi na pozycj´ spo∏ecznà i splen-
dor, z którego cz´Êç sp∏ywa
na nià; jednoczeÊnie t´skni
za przygodà, zrzuceniem gorse-
tu zasad i ograniczeƒ na∏o˝o-
nych przez anglosaski puryta-
nizm. Towarzyszàca Vicky Cri-
stina jest libertynkà szukajàcà
coraz intensywniejszych do-
znaƒ. W prze∏amywaniu tabu
potrafi posunàç si´ naprawd´
daleko. Obie wreszcie dostajà
to, czego chcia∏y. Ich marzenia
spe∏niajà si´ w postaci malarza-
-erotomana Juana Antonio, któ-
ry – wydaje si´ – ma robiç u Al-
lena za uosobienie Katalonii
i Hiszpanii (a gdzie tu miejsce
na konflikt tej prowincji z Ko-
ronà?). Jak zwykle jednak u te-
go re˝ysera rzeczy i osoby nie
sà takie, jakimi si´ wydajà.
Mo˝e coÊ jest na rzeczy w po-
strzeganiu Europy jako awan-
gardy pornorewolucji. Mo˝e
rzeczywiÊcie dla przeci´tnego
Amerykanina historia Starego
Kontynentu to nie tylko archi-
tektoniczny skansen, ale rów-
nie˝ ideologiczny sex shop. Mo-
˝e... skoro scenà wyró˝nionà
podczas festiwalowej projekcji
w Cannes trwajàcà wiecznoÊç
owacjà na stojàco by∏o uj´cie
przedstawiajàce francuski po-
ca∏unek g∏ównych bohaterek
filmu Allena. Pytanie tylko, czy
to w∏aÊnie lizanie mia∏o byç
najg∏´bszym doznaniem moim
– jako widza;-)

nn Marian Kraszan Kraszewski

Rokrocznie kilkadziesiàt
wniosków, oko∏o
20 stypendystów i tak
od przesz∏o 6 lat. Nie inaczej
b´dzie w tym roku.

OpisywaliÊmy w styczniu
tradycyjny bal Stowarzy-
szenia eMka, z którego

dochód (zw∏aszcza z licytacji)
przeznaczany jest na rzecz Lokal-
nego Funduszu Stypendialnego
„Eureka”. Bal charytatywny to
nie jedyny sposób pozyskiwania
Êrodków. Od poczàtku swojego

funkcjonowania eMka wspó∏pra-
cuje z samorzàdem gminnym
– radni oraz wójt Gminy finanso-
wo wspierajà fundusz przeznacza-
jàc cz´Êç swoich zarobków na ten
cel. W tym roku Stowarzyszenie
zebra∏o 13650 z∏ i ju˝ mamy po-
twierdzenie, i˝ ta kwota zostanie
podwojona przez Fundacj´ Bato-

rego. Kwota 27 300 z∏ daje spore
pole do popisu stowarzyszeniu,
które chce wspieraç szlifowanie
lokalnych diamentów. Ju˝ wkrót-
ce na www.wieliszew.pl m∏odzie˝
z gimnazjów i szkó∏ Êrednich
mieszkajàca w Gminie Wieliszew
b´dzie mog∏a znaleêç wnioski
i zasady przyznawania stypen-

diów. Nasza Redakcja przy∏àcza
si´ do akcji wspierania funduszu
stypendialnego i równie˝ w lipco-
wej Gazecie Wieliszewskiej znaj-
dziecie Paƒstwo wniosek oraz
kryteria, jego oceny.

nn SMS

Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

„Czy to przyjemnie, ˝e si´ coÊ wie?” (Micha∏ Heller)
Przy biurku, na którym w wielkim
nie∏adzie pi´trzà si´ stosy ksià˝ek
i zapisane sterty papieru, siedzi sta-
rzec. W Êwietle lampki z uwagà
i nabo˝nym skupieniem studiuje
karty le˝àcej przed nim ksi´gi.
Znad oprawek okularów bystro
zerkajà màdre i ciep∏e oczy. Srebr-
no-siwe w∏osy i broda w nie∏adzie
opadajà na jego szaty. Lekkie
zmarszczki na szlachetnym czole
sugerujà, ˝e ten cz∏owiek wiele lat
sp´dzi∏ na rozwiàzywaniu umys∏o-
wych zagadek.

Kto to taki? Tak móg∏by wyglà-
daç uczony, który ca∏e ˝ycie po-
Êwi´ci∏ nauce.Taka osoba, chocia˝
obecna cia∏em, umys∏em b∏àdzi
po abstrakcyjnych Êwiatach. Na-
uka to pi´kna dziedzina – wyma-
gajàca, ale przynoszàca wiele sa-
tysfakcji. Co mo˝e daç wi´kszà
przyjemnoÊç ni˝ ÊwiadomoÊç wzno-
szenia si´ umys∏em na obszary, któ-
rych nie tkn´∏a myÊl ludzka – zdo-

bywanie kolejnych intelektual-
nych szczytów?

Droga do wiedzy jest d∏uga i wy-
boista. To prawdziwy sprawdzian
wytrwa∏oÊci i charakteru. Wielu
zniech´ci si´ i zrezygnuje – dojdà
najbardziej wytrwali. Nauka potra-
fi godnie odwdzi´czyç si´ tym, któ-
rzy zdecydujà zwiàzaç z nià swoje
losy. Przyk∏adem wspania∏ego uczo-
nego jest ksiàdz Micha∏ Heller.

Nietuzinkowa to postaç i warta
bli˝szej uwagi.To nie tylko duchow-
ny, ale te˝ profesor nauk filozoficz-
nych, teolog, fizyk, kosmolog. Jest
profesorem filozofii na Uniwersy-
tecie Papieskim Jana Paw-
∏a II w Krakowie, pracownikiem
Watykaƒskiego Obserwatorium
Astronomicznego, fundatorem i dy-
rektorem Centrum Kopernika oraz
dyrektorem OÊrodka Badaƒ Inter-
dyscyplinarnych, a od 1990 r.
– cz∏onkiem Papieskiej Akademii
Nauk. Doktorat obroni∏ z kosmolo-

gii relatywistycznej. W 2008 r. ja-
ko pierwszy Polak zosta∏ laureatem
Nagrody Templetona, przyznawa-
nej za pokonywanie barier mi´dzy
naukà a religià.

Uczony musi si´gaç dalej i wi-
dzieç wi´cej ni˝ przeci´tni ludzie.
Daje to wiele przyjemnoÊci, ale
jednoczeÊnie nak∏ada na barki
ogromny ci´˝ar – odpowiedzialno-
Êci i osamotnienia. W dzisiejszych
czasach najbardziej ceni si´
wszechwiedzàcych „ekspertów”
– specjalistów od prostych i szyb-
kich recept na wszystko.Takim lu-
dziom obce sà rozwaga i namys∏
– dwie umiej´tnoÊci niezb´dne
uczonemu. Bycie naukowcem to nie
tylko sposób na zarabianie pieni´-
dzy, ale ˝yciowe przeznaczenie.
Ten, dla którego nauka nie stanie
si´ osobistà filozofià nigdy nie prze-
istoczy si´ w uczonego – „motyla”.
Na zawsze pozostanie „poczwar-
kà”, która mo˝e b´dzie dobrym rze-

mieÊlnikiem w swojej dziedzinie,
ale nic ponadto.

O tym wszystkim przeczytaç
mo˝na w niewielkiej, ale jak˝e wa˝-
nej ksià˝ce „Jak byç uczonym”,
której autorem jest ks. Micha∏
Heller. To zaskakujàce dzie∏o jest
bogato ilustrowane reprodukcjami
znanych obrazów, miedziorytów
i drzeworytów. WÊród swobodnych
przemyÊleƒ autor przemyca wiele
istotnych spraw – poucza, ostrzega,
informuje, zach´ca, czasami karci.
Niczym mistrz w stosunku
do ucznia. Poczuç si´ uczniem ksi´-
dza Micha∏a Hellera to zaszczyt
i wielka przyjemnoÊç. Ksià˝ka jest
bardzo interesujàca i warta uwagi,
podpowiada, ˝e odrobina dobrych
ch´ci wystarczy, by z wiedzà byç
za pan brat.

nn Piotr K
Micha∏ Heller, „Jak byç uczonym”, wybór
i opracowanie Ma∏gorzata Szczerbiƒska-Polak,
wyd. Znak, Kraków 2009

Z A P R O S Z E N I E

Wspierajà
m∏ode or∏y StypendyÊci Stowarzyszenia eMka i ich opiekunowie w roku szkolnym 2009/10

*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to Gminy i odbierz okolicznoÊciowy
kubek.

** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci SMS jest zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci SMS o zdefiniowanej treÊci
oznacza akceptacj´ regulaminu dost´pnego na stronie www.sisms.pl

WyÊlij sms** o treÊci tak.wl05k 
na numer 661 000 112

Chcesz otrzymywaç 
sms z informacjami 
o GMINNYCH
KONKURSACH?*

DDyyrreekkttoorr  OOśśrrooddkkaa  KKuullttuurryy  ww  WWiieelliisszzeewwiiee  DDaarriiuusszz  SSkkrrzzyyddlleewwsskkii  
oorraazz  PPrreezzeess  SSttoowwaarrzzyysszzeenniiaa  eeMMkkaa  PPaawweełł  KKoowwnnaacckkii  

zzaapprraasszzaajjąą  ddoo  CCeennttrruumm  KKuullttuurryy  ww  ŁŁaajjsskkaacchh  
2233  cczzeerrwwccaa,,  oo  ggooddzziinniiee  1188,,  nnaa  

CCHHAARRYYTTAATTYYWWNNYY  KKOONNCCEERRTT  
MMŁŁOODDYYCCHH  TTAALLEENNTTÓÓWW
WWyyssttąąppiiąą  mmłłooddzzii  aarrttyyśśccii  ––  ppiiaanniiśśccii  ii  ggiittaarrzzyyśśccii  

––  zz  sseekkccjjii  pprroowwaaddzzoonnyycchh  pprrzzeezz  OOśśrrooddeekk  KKuullttuurryy  ww  WWiieelliisszzeewwiiee..
WWssttęępp  wwoollnnyy,,  ww  ttrraakkcciiee  kkoonncceerrttuu  pprroowwaaddzzoonnaa  bbęęddzziiee  zzbbiióórrkkaa  ppiieenniięęddzzyy  

ddllaa  ppoosszzkkooddoowwaannyycchh  pprrzzeezz  ppoowwóóddźź  ddzziieeccii  zz  GGmmiinnyy  WWiillkkóóww..

fo
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Zaproszenia

W ramach prowadzonego na te-
renie Gminy Wieliszew Progra-
mu Zbiórki Zu˝ytych Baterii
i Akumulatorów „Baterio
Wróç” pragniemy zaprezento-
waç Paƒstwu dotychczasowe
wyniki akcji. Na prze∏omie lu-
tego i marca br. przekazaliÊmy
naszym Klientom 1200 worecz-
ków na zu˝yte baterie, ponad-
to nawiàzaliÊmy wspó∏prac´
z 39 punktami zajmujàcymi si´
sprzeda˝à baterii oraz placów-
kami kulturalno-oÊwiatowymi.
Pojemniki na zu˝yte baterie
stojà tak˝e na terenie Urz´du

Gminy Wieliszew oraz Hali
Sportowej.W okresie od kwiet-
nia do maja na terenie Gminy
zebraliÊmy 76 kg zu˝ytych ba-
terii i akumulatorów.
Serdecznie zach´camy Paƒstwa
do dalszego, aktywnego uczest-
nictwa w Programie.
Wszelkie informacje oraz ch´ç do∏à-
czenia do akcji mogà Paƒstwo zg∏o-
siç pod nr tel. (22) 814 08 16 lub e-
-mail: baterie@ag-complex.com.pl oraz

listownie AG-Com-
plex Sp. z o. o.,
ul. Marywilska 44,
03-042 Warszawa.

GoÊcie z naszych gmin part-
nerskich przyjadà w ramach
programu unijnego „Europa
dla Obywateli”. Dok∏adny
program przygotowujà pra-
cownicy Referatu Informacji
i Promocji.

Poza realizowanymi zada-
niami na niedziel´, 27 czerw-
ca jest planowany dzieƒ szer-

szej integracji z naszà lokal-
nà wspólnotà. Dlatego prosi-
my o kontakt wszystkie osoby,
które chcia∏yby zaprosiç
do siebie 1-2 osoby po Mszy
Êwi´tej, która odb´dzie si´
w koÊciele parafialnym pw.
Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie, o godz. 10.30.
Pobyt goÊci w Paƒstwa pro-

gach zakoƒczy si´ wspólnà ko-
lacjà przygotowanà przez
Urzàd Gminy Wieliszew.

Zainteresowane osoby pro-
simy o kontakt pod numerami
telefonów 022 782 26 32,
513 124 280 lub drogà mailo-
wà na adres:
promocja@wieliszew.pl

nn PS

W dniach 26 czerwca
– 4 lipca, w Gminie
Wieliszew b´dziemy
goÊciç przybyszy
z W∏och, Rumunii
i Grecji.

Chcesz 
otrzymywaç 
sms Z WA˚NYMI
OG¸OSZENIAMI 
MIESZKA¡CÓW
GMINY?*

WyÊlij sms**
o treÊci tak.wl05om

na numer 661 000 112
*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to

Gminy i odbierz okolicznoÊciowy
kubek.

** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci
SMS jest zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

Obchody rozpocznie piàtkowy Turniej Gmin,
czyli sportowo-rozrywkowa rywalizacja
samorzàdów powiatu legionowskiego
i nowodworskiego – sàsiadów Gminy
Wieliszew. Organizatorzy i uczestnicy zmagaƒ
goràco zach´cajà do dopingu.

Z pewnoÊcià najwi´kszych atrakcji dostarczy
sobotni festyn na stadionie sportowym, który
uÊwietnià koncerty popularnego SZYMONA
WYDRY i CARPE DIEM oraz pionierów disco polo
– zespołu MILANO.
Tradycyjnie swojà twórczoÊç zaprezentujà dzieci
i młodzie˝ reprezentujàce sekcje kulturalne
i sportowe działajàce na terenie Gminy
Wieliszew, m.in. ALEXIA Dance Studio oraz
Zespół Taƒca Ludowego PROMYKI. Nie

zabraknie atrakcji dla całych rodzin, stoisk
informacyjnych, rozrywkowych
i gastronomicznych.

Obchody tegorocznego Âwi´ta Gminy ukoronuje
niedzielna msza Êw. odprawiana uroczyÊcie
w intencji wszystkich mieszkaƒców gminy
w wieliszewskim koÊciele p.w. Przemienienia
Paƒskiego.

Tradycyjnie od kilku ju˝ lat w organizacj´ Âwi´ta
Gminy Wieliszew włàcza si´ Powiat Legionowski.
Patronat medialny sprawujà: miesi´cznik lokalny
Gazeta Wieliszewska, internetowe Radio eMka
oraz portal WolnaSobota.pl
Sponsorem sobotniego festynu jest marka
Królewskie oraz firma Gaz System.

piàtek, 18 czerwca – Turniej Gmin na stadionie
sportowym w Wieliszewie:

godz. 12.00 – sportowe zmagania reprezentacji
gmin powiatów legionowskiego
i nowodworskiego.

sobota, 19 czerwca – festyn na stadionie
sportowym w Wieliszewie:

godz. 16:00 – program dla dzieci: KOT i MYSZ
w CYRKU

godz. 17:00 – oficjalne otwarcie
godz. 17:15 – prezentacja grup działajàcych

w ramach OÊrodka Kultury
w Wieliszewie:

– PROMYCZKI – wyst´p najmłodszej grupy ZTL PROMYKI
– ALEXIA DANCE STUDIO – pokaz taƒca nowoczesnego

godz. 18.30 – koncert MILANO
godz. 19.30 – konkursy na scenie
godz. 19.45 – wyst´p zespołu STAR DANCE
godz. 21.15 – konkursy na scenie
godz. 21.30 – koncert SZYMON WYDRA

& CARPE DIEM
godz. 23.00 – zakoƒczenie

Ponadto:
– miasteczko gastronomiczne, stoiska promocyjne

i z upominkami, plac zabaw dla najmłodszych.

niedziela, 20 czerwca – koÊciół p.w.
Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie:
godz. 12.00 uroczysta msza Êw. w intencji
Parafian i Mieszkaƒców Gminy.

PROGRAM:

GoÊcie w naszych progach
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ww Na terenie obj´tym nadzorem
Komisariatu w maju br. dosz∏o
do oÊmiu kradzie˝y, jednego
w∏amania i jednego przypadku
uszkodzenia mienia. Policjanci
zatrzymali 9 nietrzeêwych kie-
rowców w tym 14 maja Kamila S
(lat 33), który nie jest mieszkaƒ-
cem Gminy Wieliszew i u które-
go stwierdzono 4,5 promila alko-
holu w wydychanym powietrzu.

ww 21 maja funkcjonariusze KP
Wieliszew zatrzymali Paw∏a G,
lat 24, mieszkaƒca Gminy Wieli-
szew, który 11 kwietnia dokona∏
kradzie˝y karty upowa˝niajàcej
do pobierania gotówki z banko-
matów. M´˝czyzna u˝ywajàc kar-
ty kilkukrotnie pobra∏ pieniàdze
nara˝ajàc w∏aÊciciela rachunku
na znaczne straty finansowe.

ww Jak podaje KP Wieliszew,
w ostatnich tygodniach uda∏o si´
ograniczyç w∏amania, zapewne
równie˝ dzi´ki apelowi wystoso-
wanemu do mieszkaƒców za po-
Êrednictwem Gazety Wieliszew-
skiej. Jednak coraz cz´Êciej ce-
lem i ∏upem z∏odziei stajà si´
materia∏y budowlane. Do najbar-
dziej nara˝onych na kradzie˝
nale˝à cement, siatki ogrodze-
niowe, s∏upki lub sprz´t: beto-
niarki i ubijarki do piachu. Kra-
dzie˝e te zdarzajà si´ nieregular-
nie w ró˝nych cz´Êciach Gminy.
Dotychczas trudno jest ustaliç,
czy materia∏y sà kradzione
na sprzeda˝, czy w celu natych-
miastowego u˝ytku. Dlatego Ko-
misariat Policji w Wieliszewie
apeluje do mieszkaƒców o zg∏a-
szanie osób obcych pojawiajà-
cych si´ przy posesjach oraz
o zapami´tywanie numerów re-
jestracyjnych obcych pojazdów,
w szczególnoÊci ci´˝arówek i sa-
mochodów transportowych, bo
cz´sto one sà wykorzystywane
do kradzie˝y sprz´tu. O zwi´k-
szonà uwag´ Policja apeluje
równie˝ do mieszkaƒców tere-
nów letniskowych w miejscowo-
Êciach Topolina i Sikory – nale-
˝y zg∏aszaç zauwa˝enie niezna-
nych osób, które przebywajà
w okolicy dzia∏ek wypoczynko-
wych. Jest równie˝ proÊba, aby
torebek oraz innych przedmio-
tów wartoÊciowych nie pozosta-
wiaç w widocznym i ∏atwo do-
st´pnym miejscu.

reklama

Do tragicznego
wypadku
z udziałem
motocyklisty doszło
w Wieliszewie
na ulicy
Modliƒskiej.

Wypadek wydarzy∏ si´ 24 maja,
ok. godz. 14, na odcinku drogi wo-
jewódzkiej mi´dzy rondem w Ze-
grzu a koÊcio∏em w Wieliszewie.
Motocyklista zjecha∏ z jezdni
i uderzy∏ w drzewo. Gdy na miej-
scu pojawi∏a si´ policja, m´˝czy-
zna by∏ nieprzytomny. Natych-
miast zosta∏ przewieziony do Ha-
li Sportowej w Wieliszewie, gdzie
czeka∏ helikopter. Niestety
po prawie 40-minutowej reanima-
cji kierowca zmar∏. Jako przyczy-
n´ wypadku Komenda Powiatowa
w Legionowie podaje najprawdo-
podobniej niedostosowanie pr´d-
koÊci do warunków panujàcych
na jezdni przez motocyklist´.

nn PS

Tragedia na drodze

WyÊlij sms**
o treÊci tak.wl05

na numer 661 000 112
*   Zachowaj sms, przyjdê na Âwi´to

Gminy i odbierz okolicznoÊciowy
kubek.

** Op∏ata za wys∏anie wiadomoÊci
SMS jest zgodna z Twoim planem
taryfowym. Wys∏anie wiadomoÊci
SMS o zdefiniowanej treÊci oznacza
akceptacj´ regulaminu dost´pnego
na stronie www.sisms.pl

Przychodnia dla Zwierzàt • ¸ajski, ul. Nowodworska 93

Miros∏aw Kado
lekarz weterynarii 
specjalista chorób psów i kotów

GODZINY PRZYJ¢å AMBULATORYJNYCH:
dni powszednie 8–20, soboty 8–14

niedziele i Êwi´ta – wizyty umawiane
tel. (0-22) 782 22 82, kom. 0-602 237 021

• Rentgen 
• Laseroterapia 
• Krioterapia 
• Chirurgia
• Ultradêwi´kowe usuwanie 

kamienia naz´bnego
• Leczenie i profilaktyka 
• Wizyty domowe

Wieliszew, ul. Polna 16
tel. 22 767 94 47, 503 994 967

Lekarze weterynarii

Beata Zgutka-Koremba 

i Rafa∏ Koremba Przyjmujà codziennie w godzinach:
pon – pt: 9–20 • sobota: 10–15 

• niedziela:  10–12

Chcesz otrzymywaç sms 
z informacjami 

o zagro˝eniach takich jak:
WICHURY, GWA¸TOWNE

BURZE, POWODZIE,
KATASTROFY, AWARIE:
PRÑDU, GAZU, WODY?* 

Zablokowana droga wojewódzka

fo
t.

PS
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W niedziel´, 30 maja, w parafii Êw. Bart∏omieja w Janówku Pierwszym
odby∏a si´ uroczystoÊç jubileuszu 25-lecia Êwi´ceƒ kap∏aƒskich
proboszcza ks. Jana Go∏embiewskiego.

Ks. Jan Go∏embiewski kieruje pa-
rafià od 2 lutego 2000 r. z nomina-
cji bpa Kazimierza Romaniuka. Je-
go poprzednikiem by∏ ks. Krzysz-
tof Czy˝yk, budowniczy koÊcio∏a
w Janówku Pierwszym.

GW – Jak wyglàda∏a droga dusz-
pasterska Ksi´dza Proboszcza?
JG – Do Seminarium Duchownego
wstàpi∏em zaraz po maturze razem
z dwoma kuzynami. Z zamiarem
wstàpienia do Seminarium nosi∏em
si´ od dziecka, gdy˝ w klasie piàtej
w wypracowaniu z j´zyka polskiego
napisa∏em, kim chc´ byç i wezwany
do przeczytania swojego wypracowa-
nia to g∏oÊno przeczyta∏em. Oczywi-
Êcie by∏o to jeszcze wtedy naiwne
i dzieci´ce myÊlenie, ale Pan Bóg
i wstawiennictwo Matki Bo˝ej tak
pokierowa∏o moimi drogami, ˝e za-
miar si´ ziÊci∏. W 25. rocznic´ Êwi´-
ceƒ, wdzi´czy Matce Bo˝ej za opie-

k´, uda∏em si´ na pielgrzymk´ rowe-
rowà do Fatimy, a wczeÊniej indywi-
dualnie do Kodnia. Mam jeszcze bra-
ta rodzonego, który jest w zakonie oj-
ców paulinów.
Jakie sà najwi´ksze osiàgni´cia
Ksi´dza Proboszcza w parafii?
W czasie mojej pos∏ugi tutaj zosta∏ za-
∏o˝ony cmentarz parafialny w Kru-
binie, wykonano dekoracyjny strop
w Êwiàtyni w drewnie, otynkowano
Êwiàtyni´, za∏o˝ono parking przy ko-
Êciele i cz´Êciowo pokryto go kostkà
betonowà, ocieplono i otynkowano
plebani´, zbudowano organy piszcza∏-
kowe 12-g∏osowe, za∏o˝ono nowe na-
g∏oÊnienie. Przy wsparciu Gminy
Wieliszew za∏o˝ono Ognisko TPD, któ-
re przekszta∏ci∏o si´ w Ârodowiskowe
Ognisko „Caritas”. Ka˝dego roku
grupa ok. 50 dzieci i m∏odzie˝y wy-
je˝d˝a na kolonie letnie organizowa-
ne wspólnie z Urz´dem Gminy Wie-
liszew, Parafià i Caritas, od kilku lat

wspólnie ze starszà m∏odzie˝à orga-
nizowane jest nieodp∏atne zimowisko
w Szkole w Janówku obejmujàce 6
godz. dziennie zaj´ciami ok. 100
dzieci i m∏odzie˝y. Przy Parafii posta∏
chór dla 30 osób doros∏ych, schola
dzieci´co-m∏odzie˝owa i zespó∏ taƒca
religijnego – w sumie ok. 50 osób, któ-
ry pod wzgl´dem muzycznym uzupe∏-
niajà rodzice i gimnazjaliÊci grajàcy
na instrumentach muzycznych, sta-
le przy parafii jest grupa ok. 60 mi-
nistrantów, a od roku Parafia ma
4 lektorów po promocji lektorskiej
w katedrze, którzy samodzielnie do-
skonale dbajà o uroczyste oprawy li-
turgiczne.

nn Rozmawia∏ Bartek Trzaskoma

Jubileusz Ksi´dza Jana

Wpierwszej cz´Êci sesji Wójt
Gminy poinformowa∏
o konwencie samorzàdo-

wym w naszym Urz´dzie, na któ-
rym opracowano temat inwestycji
na drogach krajowych powiatu le-
gionowskiego. Omówi∏ posiedzenie
Zgromadzenia Zwiàzku Gmin Za-
lewu Zegrzyƒskiego, które udzieli-
∏o zarzàdowi absolutorium oraz do-
kona∏o zmian bud˝etowych, pod-
czas Zgromadzenia omawiano
równie˝ organizacj´ letniego obo-
zu dla cz∏onków M∏odzie˝owych
Dru˝yn Po˝arniczych. Wójt rozma-
wia∏ z przedstawicielami PAN
w sprawie wykupu mieszkaƒ oraz
przej´cia gruntów w Górze. Spo-
tka∏ si´ z wicemarsza∏kiem Rakow-
skim w sprawie mo˝liwoÊci wspar-
cia naszych inwestycji ze Êrodków
unijnych.Wzià∏ udzia∏ w spotkaniu
dotyczàcym transportu kolejowe-
go, na którym w kuluarach rozma-
wia∏ z Prezydentem Warszawy o sfi-
nansowaniu kanalizacji opaski Za-
lewu Zegrzyƒskiego. Przypomnia∏,
˝e w Micha∏owie-Reginowie i Wie-
liszewie 16 maja ruszy∏a kolej
SKM, obecnie trwajà prace
nad ustaleniem dowozu poprzecz-
nego do stacji kolejowych. Gmi-
naWieliszew goÊci∏a przedstawicie-
li z niemieckiej Gminy Trittau
oraz goÊci z ∏otewskiej Gminy Sa-
laspilis. Wójt odby∏ spotkanie
z GAZ System w sprawie budowy
gazociàgu oraz spotkanie z PERN

w sprawie budowy III nitki ropocià-
gu. Zast´pca Wójta bra∏ udzia∏
w zebraniach wiejskich, na których
omawiano Plany Odnowy Miejsco-
woÊci.W wyniku og∏oszonego prze-
targu obs∏ug´ finansowà gminy b´-
dzie prowadzi∏ Bank Spó∏dzielczy.
Wybrano zarzàd Lokalnej Grupy
Dzia∏ania, w sk∏ad którego wesz∏a
Sekretarz Gminy Anna Choma. Od-
by∏ si´ konkurs na dyrektora Gmin-
nego Gimnazjum. Konkurs wygra-
∏a Marzenna Kmieciak.

Przewodniczàcy Rady Gminy po-
informowa∏ o pracy organów Rady
mi´dzy sesjami oraz odniós∏ si´
do artyku∏u prasowego zamieszczo-
nego w Gazecie Miejscowej „Rada
Gminy ponad prawem”, w którym
zarzucano Przewodniczàcemu nie-
prawdziwe informacje, m.in. doty-
czàce trybu odwo∏ania i powo∏ania
nowego przewodniczàcego oraz
podpisania protoko∏u. Jego zda-
niem jest to artyku∏ jednostronny,
a jego autor nie zada∏ sobie trudu
wys∏uchania drugiej strony. Wska-
za∏, i˝ nast´pstwem by∏o pismo skie-
rowane do Przewodniczàcego Rady
Gminy przez nadzór prawny Woje-
wody, w którym poproszono o doku-
menty niezb´dne do oceny trybu
odwo∏ania Przewodniczàcego. Mi-
mo, ˝e zarzuty si´ nie potwierdzi∏y,
kontrola nie sprzyja budowie do-
brego obrazu Gminy Wieliszew.

Radni jednog∏oÊnie podj´li
uchwa∏´ w sprawie zmian w bud˝e-

cie Gminy Wieliszew na 2010 r.
Skarbnik Gminy Beata Dobrowol-
ska omówi∏a zaproponowane zmia-
ny oraz zasadnoÊç wprowadzenia
autopoprawki zgodnie z projektem
uchwa∏y.

Radni jednog∏oÊnie podj´li
uchwa∏y w sprawie przyj´cia i za-
twierdzenia Planu Odnowy Miej-
scowoÊci dla Janówka Pierwszego,
Krubina, Ka∏uszyna i Micha∏owa-
-Reginowa. Plan jest jednym z naj-
wa˝niejszych elementów rozwoju
wsi oraz poprawy warunków pracy
i ˝ycia mieszkaƒców. Uchwalenie
takiego dokumentu stanowi nie-
zb´dny warunek przy aplikowaniu
o Êrodki finansowe w ramach „Pro-
gramu Rozwoju Obszarów Wiej-
skich 2007-2013” dzia∏anie „Odno-
wa i rozwój wsi”. Celem tego dzia-
∏ania jest poprawa jakoÊci ˝ycia
na obszarach wiejskich poprzez za-
spokojenie potrzeb spo∏ecznych
i kulturalnych mieszkaƒców wsi
oraz promowanie obszarów wiej-
skich. Dzia∏anie umo˝liwi rozwój
to˝samoÊci spo∏ecznoÊci wiejskiej,
zachowanie dziedzictwa kulturowe-
go i specyfiki obszarów wiejskich
oraz wp∏ynie na wzrost ich atrak-
cyjnoÊci turystycznej i inwestycyj-
nej.

Podj´to równie˝ uchwa∏´ w spra-
wie nadania nazwy nowej ulicy
w Krubinie – mieszkaƒcy wniosko-
wali nazwanie jej ul. Polnà – oraz
w sprawie wyra-

˝enia zgody na odstàpienie od obo-
wiàzku przetargowego do zawarcia
umowy dzier˝awy na okres d∏u˝szy
ni˝ 3 lata dzia∏ki pod masztem te-
lekomunikacji na terenie Zespo∏u
Szkó∏ w Komornicy.

Na sesji uzupe∏niono sk∏ady oso-
bowe sta∏ych Komisji Rady Gminy.
Józef Borzewski zosta∏ cz∏onkiem
Komisji OÊwiaty, Kultury i Sportu
a Zofia Blando – Komisji Zdrowia.

Bogdan Ma∏ecki z∏o˝y∏ pisemne
zapytanie dotyczàce dzia∏alnoÊci
i kontroli w Towarzystwie Budow-
nictwa Spo∏ecznego Spó∏ka z o.o.
Odpowiedê na to pytanie zostanie
udzielona na piÊmie.

W sprawach ró˝nych omawiano
m.in. problem niedro˝nych stu-
dzienek odprowadzajàcych wody
deszczowe na Osiedlu Modliƒska.
Obecnie wyst´puje du˝e zagro˝e-
nie, poniewa˝ dochodzi do zalewa-
nia piwnic. Uzgodniono ˝e Gmi-
na sprawdzi dro˝noÊç kolektora
wód opadowych, oraz na bie˝àco b´-
dzie monitorowa∏a i usuwa∏a zanie-
czyszczenia z zasypanych studzie-
nek. Poruszono spraw´ parkujàcych
przy cmentarzu TIR-ów. Wójt
stwierdzi∏, ˝e Gmina po raz kolej-
ny wystàpi do Zarzàdu Dróg Woje-
wódzkich o ustawienie zakazu par-
kowania samochodów ci´˝arowych.
Gmina jest w trakcie zbierania wie-
lu uwag i wniosków, które chce
przekazaç do realizacji w ramach
gwarancji, a najÊwie˝szym przyk∏a-
dem jest budowa wiaduktu, który
na zapada si´ i byç mo˝e b´dzie wy-
maga∏ ponownej przebudowy.

Edwin Zezoƒ zapyta∏, czy Refe-
rat Gospodarki NieruchomoÊciami
zajmuje si´ sprawà przej´cia toro-
wisk kolejowych na terenie Gminy.
Zwróci∏ uwag´ na problem czysz-
czenia ulic z piasku, sugerujàc za-

Najwa˝niejszymi
tematami XLI Sesji Rady
Gminy Wieliszew, która
odbyła si´ 19 maja,
było podj´cie uchwał
w sprawie zmian
w bud˝ecie Gminy
Wieliszew na 2010 r.
oraz przyj´cie
i zatwierdzenie Planu
Odnowy MiejscowoÊci
dla wsi Janówek
Pierwszy, Krubin,
Kałuszyn i Wieliszew.

kup odpowiedniego sprz´tu. Wójt
odpowiedzia∏, ˝e Gmina nie jest
do koƒca zainteresowana przejmo-
waniem torowisk, poniewa˝ finan-
sowo nie jest zdolna uruchomiç sa-
ma nowych linii kolejowych. Sà
prowadzone rozmowy ze Spó∏kà
MPWiK dotyczàce przej´cia linii
kolejowej do Osiedla 600-lecia.

Jan So∏tys stwierdzi∏, ˝e niepokoi
go fakt, ˝e radny z miejscowoÊci
¸ajski zosta∏ pozbawiony pracy
w Komisji Rozwoju. Interesuje go
sprawa budowy III nitki ropociàgu,
aby zabezpieczyç jak najlepsze
odszkodowania dla mieszkaƒców,
jako zadoÊçuczynienie za zaj´te
grunty pod budow´ ropociàgu w la-
tach 60-tych. Prosi∏, aby przy oma-
wianiu tego tematu radni z ¸ajsk
byli zapraszani na posiedzenie Ko-
misji Rozwoju. Leszek Kleiman za-
pyta∏ o dowóz do SKM mieszkaƒ-
ców ze Êrodkowej i zachodniej
cz´Êci Gminy a Grzegorz Bieƒkow-
ski o wyniki pomiaru nat´˝enia ru-
chu na skrzy˝owaniu ul. Dworcowej
z ul. Nowodworskà w Janówku oraz
o budow´ wiaduktu w Górze. Bog-
dan Ma∏ecki wnioskowa∏, aby Gmi-
na zaj´∏a si´ pozyskaniem od Sta-
rosty gruntu po by∏ym przedszko-
lu w ¸ajskach.

Odpowiadajàc na pytania Wójt
Gminy stwierdzi∏, ˝e sprawa PERN-
-u to sprawa historycznego porozu-
mienia ustalonego jeszcze z wójtem
Trojanowskim.W sprawie ustalania
odszkodowania z w∏aÊcicielami
gruntów Gmina nie jest stronà.
Wszystkie roszczenia sà po stronie
inwestora, a jeÊli chodzi o strefy
ochronne to dla starych ropociàgów
odleg∏oÊci te sà na starych zasa-
dach. Mo˝na mówiç o zmniejszeniu
stref przy nowobudowanej linii.
Niezale˝nie od oczekiwaƒ Gmi-
na musi uchwaliç plan, ale ca∏y czas
trwajà ustalenia. Wójt chce objàç
dowozem do SKM ca∏y teren Gmi-
ny. Ostatnio wykonany pomiar na-
t´˝enia ruchu wskazuje na budow´
sygnalizacji Êwietlnej na skrzy˝o-
waniu w Janówku. Gmina wystàpi-
∏a o pozyskanie terenu po by∏ym
przedszkolu w ¸ajskach.

Jan So∏tys wyrazi∏ zadowolenie,
˝e powróci∏a sprawa uzgodnieƒ
z PERN. Uwa˝a, ˝e sprawa ta po-
winna byç priorytetowà. Podzi´ko-
wa∏ za utrzymanie terenów zielo-
nych w ¸ajskach.

Kolejne posiedzenie sesji Rady
Gminy zaplanowane zosta∏o
na 15 i 16 czerwca, ju˝ po zamkni´-
ciu 34. numeru Gazety. Relacja
z tego wydarzenia – w numerze lip-
cowym. Protokó∏ z posiedzenia
z XLI sesji, po zatwierdzeniu przez
radnych, uka˝e si´ na stronie inter-
netowej www.bip.wieliszew.pl

nn

Najserdeczniejsze 
wyrazy wspó∏czucia

kole˝ance 
HHaannii  ZZiiuu∏∏kkoowwsskkiieejj
z powodu Êmierci

TTAATTYY
s k ∏ a d a j à  

kole˝anki i koledzy 
z Banku Spó∏dzielczego

w Legionowie

Najserdeczniejsze
wyrazy wspó∏czucia 

Pani 
HHaannnniiee  ZZiiuu∏∏kkoowwsskkiieejj

z powodu Êmierci

TTAATTYY
s k ∏ a d a j à  

Wójt Gminy Wieliszew 
Waldemar Kownacki,
Przewodniczàcy Rady 

Gminy Wieliszew 
Andrzej Snopek, 

radni, so∏tysi, 
kole˝anki i koledzy 

z Urz´du Gminy Wieliszew

k o n d o l e n c j e

BBaarrtteekk  TTrrzzaasskkoommaa

Mamy Plan Odnowy MiejscowoÊci

fo
t.
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CENTRUM MEDYCZNE OÂRODEK ZDROWIA
„BER-MED”

Wieliszew, ul. Niepodleg∏oÊci 85, tel.0 22 782-23-85, tel. kom. 662-605-313, www.ber-med.pl 
Czynne od poniedzia∏ku do piàtku, w godz.: 8–19

P O R A D N I E  L E K A R S K I E
• Poradnia Pediatryczna
Dr Gra˝yna Krysik
• Poradnia Internistyczna
Dr Joanna Berliƒska
• Poradnia Medycyny Rodzinnej
Dr Katarzyna Szerejko, Dr Jacek Badzian
• Poradnia Uzale˝nieƒ
Psychoterapeuta Halina Wilczyƒska
• Psycholog
Joanna Szewczyk
• Psychiatra 
Dr Halina KwaÊniewska 
(leczenie bezsennoÊci, depresji, l´ków, nerwic)
• Poradnia Ginekologiczna
Dr Roman Pajàk
• Poradnia Urologiczna
Dr Grzegorz J´drzejczak
•Poradnia Dermatologiczna
Dr Aleksandra B∏azik 
FOTOTERAPIA promieniami UVA i UVB – 311 nm
– leczenie ∏uszczycy, bielactwa, AZS
• Poradnia Laryngologiczna
Dr Zofia Wiszniewska-Wàsowska
• Poradnia Diabetologiczna
Dr El˝bieta Bala
• Laseroterapia – Leczenie schorzeƒ
uk∏adu ruchu laserem leczniczym terapus 2

P O D P I S A N A  U M O WA  Z  N F Z

P O R A D N I E  S P E C J A L I S T Y C Z N E
•Poradnia Chirurgii  Ogólnej
Dr Jerzy Szubski
•Poradnia Medycyny Pracy 

i badania dla kierowców
•Poradnia kardiologiczna
Dr S∏awomir Jasek
•Poradnia Neurologiczna
Dr Jaros∏aw Jakubowski
•Poradnia Alergologiczna
Dr Joanna Myszkowska
GABINET ZABIEGOWY
• Piel´gniarka rodzinna 
– R. Owsianka, A. Michoƒska, E. Banaszek, A. Ràczka
• Piel´gniarka po∏o˝na – M. Syroka
ANALIZY LEKARSKIE
Poniedzia∏ek  godz. 8–10
Czwartek  godz. 8–10
GABINET STOMATOLOGICZNY
Lek. stomatolog Marta Sysik
czynny: co drugi pon. 14–19, wt-pt. 14-19
Zapisy telefonicznie lub w rejestracji OÊrodka 
Tel. 022 782-23-85 kom 662-605-313

P O D P I S A N A  U M O WA  
Z  N A R O D O W Y M  F U N D U S Z E M  Z D R O W I A

r e k l a m a

MASA˚ 
LECZNICZY

Wieliszew, KoÊcielna 9
tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885

od poniedziałku do Êrody – od godz. 16
czwartek, sobota – od godz. 9

MASA˚E W DOMU KLIENTA
Dyplomowana masa˝ystka

Posiadam własny stół do masa˝u.
Kosmetyki oraz metod´ masa˝u dobieram 

indywidualnie do potrzeb Klienta

KorzyÊci: • uelastycznienie i wygładzenie skóry • zmniejszenie tkanki
tłuszczowej • zwi´kszenie odpornoÊci • obni˝enie poziomu stresu

Z a p r a s z a m y

Tel.: 505 454 462, 0 22 782 30 59

SPRZEDAM NOTARIALNIE MIESZKANIE 
O POWIERZCHNI 75 m2 – 4 POKOJE

Mieszkanie o wysokim standardzie, drugie pi´tro, blok ocieplony, okna nowe PCV, drzwi wewn´trzne nowe,
kuchnia du˝a, widna, du˝y hall, łazienka i osobno WC, balkon zadaszony po stronie południowej (6mx1,2m).

Mieszkanie w 12-rodzinnym budynku, samodzielnym, poło˝onym na  ogrodzonej działce stanowiàcej
współwłasnoÊç lokatorów. OdległoÊci: Urzàd Gminy, poczta, bank, bankomat – 20 m, koÊciół, szkoła

podstawowa, gimnazjum – 500 m, nowe gimnazjum – 400 m, sklep spo˝ywczy 20 m, przystanek PKS – 20 m.
W bliskim sàsiedztwie łàki i las, Zalew Zegrzyƒski – 3 km. Razem z mieszkaniem istnieje mo˝liwoÊç zakupu

działki z gara˝em murowanym (3mx6m), zlokalizowanej obok budynku.
Cena mieszkania – 4.000,00 zł/m2.

Do zasiedlenia – wrzesieƒ – paêdziernik lub wg uzgodnienia.

Tel.: 601 16 19 16

HYDRAULIKA
– PE¸NY ZAKRES

tel.: 0 888 889 927
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AktualnoÊci

Gazeta Wieliszewska –  Marka
„Retro” jest kojarzona nie tylko
w bran˝y meblowej lecz tak˝e
w Êwiecie sportu i to doÊç ekstremal-
nego. Co si´ do tego przyczyni∏o?
TOMASZ MAJEWSKI – Sport od za-
wsze by∏ naszym hobby i nie ogra-
nicza∏ si´ wy∏àcznie do czytania
wiadomoÊci, czy oglàdania me-
czów. Zawsze aktywnie w nim
uczestniczyliÊmy. Pi∏ka no˝na i ko-
larstwo MTB to nasze ulubione
dyscypliny.
A osiàgni´cia sportowe?
ARTUR MAJEWSKI – Zarówno dru-
˝ynowo jak i indywidualnie jest
ich wiele i chyba trudno by∏oby
wyliczyç wszystkie. Obecnie jeste-
Êmy w czo∏ówce klasyfikacji gene-
ralnej cyklu Poland Bike.
Zarówno w pracy jak i w sporcie
widaç profesjonalizm i zaanga˝o-
wanie. Skàd si´ to bierze?
TM – Zakorzeni∏a si´ w nas moc-
no zasada: „JeÊli coÊ robiç, to tak

jak tylko potrafimy najlepiej”
i jak na razie nie brak nam zapa-
∏u i wytrwa∏oÊci, to przynosi jak
widaç zamierzone efekty.
Od jak dawna dzia∏acie na tere-
nie Wieliszewa?
AM – Jako przedsi´biorcy istnieje-
my w Wieliszewie ju˝ 8 lat,
a na rowerach jeêdzimy dopiero
drugi sezon.
Czy Gmina Wieliszew sprzyja
Wam równie˝ jako dru˝ynie ko-
larskiej?
TM – Tak, oczywiÊcie. Na terenie
gminy i okolic wijà si´ przepi´kne,
dobrze oznaczone szlaki rowerowe,
niektóre z nich s∏u˝à nam jako tra-
sy treningowe. Prócz tego odbywa
si´ tutaj wiele imprez sportowych
i maratonów rowerowych w któ-
rych ch´tnie bierzemy udzia∏ i za-
ch´camy do takiej aktywnoÊci
równie˝ Czytelników.

nn Rozmawia∏ Jacek Pietrzak

W fazie grupowej Gmina Wieli-
szew trafi∏a na Ostrów Mazowiec-
kà, W´grów, Miƒsk Mazowiecki
i Jednostk´ Wojskowà z Olszew-
nicy Starej. Po zaci´tych bojach
zaj´liÊmy 3. miejsce, które pre-
miowa∏o nas do gry w grupie D
drugiej fazy rozgrywek, gdzie
dru˝yny walczy∏y o lokaty w dru-
giej „dziesiàtce”. Mecz o miej-
sce 11. Gmina Wieliszew rozegra-

∏a z Gminà Oroƒsko wynikiem
3-0 przechylajàc szal´ zwyci´-
stwa na swojà stron´.

Zapraszamy ju˝ za rok na to
sportowe Êwi´to, które organizu-
je Powiat Legionowski w Êcis∏ej
wspó∏pracy z Legionowem, Ja-
b∏onnà, Serockiem i Wielisze-
wem, przy wydatnej pomocy
Niepor´tu.

nn MK/powiat

Bracia Tomasz i Artur
Majewscy sà nie tylko
w∏aÊcicielami
wieliszewskiej fabryki
mebli „Retro”, ale
równie˝
wspó∏za∏o˝ycielami
dru˝yny kolarskiej MTB
„Retro Bike Team”.

Gmina Wieliszew po raz trzeci by∏a gospodarzem
turnieju Mazovia Cup. W tym roku nasza dru˝yna
samorzàdowców zaj´∏a 11. miejsce.

KS „Dàb” Wieliszew po sezonie

Tandem

III Mazovia Cup 2010

Pomimo awansu juniorów
rocznika 1993 do I Mazowiec-
kiej Ligi Juniorów M∏od-

szych, reszta dru˝yn nie spe∏ni∏a
naszych oczekiwaƒ. I nie chodzi
tu o spektakularne zwyci´stwa,
lecz o samà gr´ dru˝yn seniorów
i rocznika 1995. Nasze k∏opoty
w Lidze Okr´gowej zacz´∏y si´
wraz z odejÊciem trenera Domi-
nika Buze. Kolejni trenerzy, a tak-
˝e fuzja z Salosem Legionowo, nie
przynios∏a spodziewanych efek-
tów. Przeciwnie. Okaza∏o si´, ˝e
nasza dru˝yna zosta∏a dostarczy-
cielem punktów, a przeciwnicy za-
miast meczów mieli trening strze-
lecki. Wyniki 11:0; 8:0; 6:1 nie
przynios∏y zaszczytów naszej dru-
˝ynie seniorskiej. Rocznik 1995
te˝ nie dostarczy∏ pozytywnych
wra˝eƒ. Mimo zaanga˝owania

trenera Miros∏awa Szulca i w∏adz
klubu, nasi trampkarze okazali
si´ najs∏abszà dru˝ynà w grupie.

Jedynie podopieczni trenera
Arka Szulca, juniorzy z 1993, do-
starczyli nam emocji i spe∏nili
z nawiàzkà pok∏adane w nich na-
dzieje. Âwietna gra w II Mazo-
wieckiej Lidze Juniorów M∏od-
szych, spowodowa∏a, i˝ na mecze
juniorów zacz´∏o przychodziç co-
raz wi´cej mieszkaƒców naszej
Gminy. Pojawiali si´ „∏owcy” ta-
lentów z innych dru˝yn. Zaj´cie 3.
miejsca w grupie, oraz wygrane
z renomowanymi dru˝ynami z du-
˝ych miast, jak Warszawa, Ra-
dom, Ciechanów, Piaseczno spo-
wodowa∏o, ˝e o naszych juniorach
zrobi∏o si´ g∏oÊno w lidze, a dru-
˝yny nie przyje˝d˝a∏y ju˝ do nas
jak na wycieczk´. Sukcesów tej
dru˝yny dopatruj´ si´, przede
wszystkim w ci´˝kiej pracy na-
szych zawodników, a tak˝e po-
Êwi´ceniu ich trenera Arka Szul-
ca, zwanego popularnie „Cypi-
sem”. Niewielu ludzi
z doÊwiadczeniem, chcia∏oby
za takie pieniàdze doje˝d˝aç
z Warszawy trzy lub cztery razy
w tygodniu. MyÊl´, a wr´cz je-
stem przekonany, ˝e w zbli˝ajà-
cym si´ sezonie 2010/2011 nasi ju-

niorzy poka˝à, ˝e nie tylko w wiel-
kich klubach, ale i na wiejskich
boiskach mo˝na graç dobrà pi∏k´,
a przede wszystkim dobrze si´
bawiç.

Czego chcia∏bym ̋ yczyç klubo-
wi na najbli˝szy sezon? Junio-
rom 1993 wspania∏ych meczów
w lidze, sukcesów z dru˝ynami,
których seniorskie reprezentacje
grajà w Ekstraklasie. Powalczcie
ch∏opcy o najwy˝sze laury w na-
szym województwie, a mo˝e
i w Polsce, bo na to te˝ macie
szans´. Trampkarzom 1995 chc´
˝yczyç przede wszystkim zaanga-
˝owania w to, co robià. Pomimo
potkni´ç bawcie si´ dalej pi∏kà,
a sukcesy przyjdà na pewno.
A seniorom – nowego lepszego
trenera, i tak˝e sukcesów w A-kla-
sie.A nam, w∏adzom klubu, ˝ycz´
przede wszystkim sukcesów na-
szych dru˝yn, tych ju˝ istniejà-
cych i tych, które mamy zamiar
powo∏aç od wrzeÊnia tego roku.
No i... pieni´dzy dla klubu, bo za-
wsze ich brak. Ale myÊl´, ˝e w∏o-
darze naszej Gminy, z którymi
wspó∏praca do tej pory przebie-
ga∏a bez wi´kszych zgrzytów, b´-
dà o nas zawsze pami´tali.

nn

reklama

Podsumowujàc
mijajàcy sezon dla
naszego klubu nie
przebiegał on doÊç
pomyÊlnie.

SSłłaawwoommiirr  SSaallwwiinn

Środki można wpłacać na rachunek bankowy akcji na konto nr
16 1020 1026 0000 1102 0172 1471 w PKO BP.

Ponadto prowadzone będą zbiórki publiczne podczas plenerowych imprez gminnych, 
a także możliwe będzie zakupienie wartościowych cegiełek pamiątkowych o nominałach 10, 20, 50 i 100 zł.

Szczegóły na stronie www.dlawilkowa.pl i www.wieliszew.pl.

PPoommóóżżmmyy  ddzziieecciioomm  zz  WWiillkkoowwaa
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M∏odzi zawodnicy mieli wiele okazji do fetowania zwyci´stw
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Tomasz Majewski na trasie


